
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 2035
2. 'Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ.Σ.Καλαφάτη και

Κ.Μητσοτάκη, σελ. 2034

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2025 - 2027
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2027 - 2029
3. Ανακοίνωση του δελτίου αναφορών και ερωτήσεων της

Τρίτης 29 Νοεµβρίου 2011, σελ. 2030
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης,

σχετικά µε το Περιφερειακό Ιατρείο Κυπαρισσίου Λακωνίας,
σελ. 2031

β) Προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλι-
σης:

i. σχετικά µε την αντιµετώπιση των προβληµάτων στην Ελ-
ληνική Χαλυβουργία, σελ. 2032

ii. σχετικά µε την ανάγκη δηµιουργίας προγραµµάτων ενί-
σχυσης της εργασίας και της επιχειρηµατικότητας των νέων
στη χώρα µας, σελ. 2034

γ) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής, σχετικά µε τους οικοδοµικούς συνεταιρι-
σµούς Κρήτης, σελ. 2035

δ) Προς τον Υπουργό Οικονοµικών:
i. σχετικά µε την αύξηση του κόστους του πετρελαίου θέρ-

µανσης, σελ. 2037                                             
ii. σχετικά µε την έκτακτη εισφορά στα ακίνητα µέσω των

λογαριασµών της ΔΕΗ, σελ. 2039
ε) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης , Ανταγωνιστικότητας και

Ναυτιλίας, σχετικά µε τα "ορφανά λιµάνια" της Κέρκυρας και
των Διαπόντιων  Νήσων, σελ. 2040

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΝΤΕΣ  

ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.Β., σελ., 2025 - 2043

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Επί  των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ Κ. , σελ. 2039
ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ Γ. , σελ. 2031
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2041, 2042
ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ  Ά. , σελ. 2034
ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ Γ. , σελ. 2032, 2033, 2034, 2035
ΜΠΟΛΑΡΗΣ Μ. , σελ. 2031, 2032
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Π. , σελ. 2037, 2038, 2039, 2040
ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ Φ. , σελ. 2035, 2036
ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ Ι. , σελ. 2032, 2033, 2034
ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ Ν. , σελ. 2036
ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ Ζ. , σελ. 2037, 2038
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ Χ. , σελ. 2041

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΖ’

Δευτέρα 28 Νοεµβρίου 2011



Αθήνα, σήµερα στις 28 Νοεµβρίου 2011, ηµέρα Δευτέρα και
ώρα 18.01’, συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία της Ε’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΒΕΡΑΣ ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται ο κύριος Γραµµατέας να ανακοινώσει τις ανα-
φορές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τον Γραµµατέα της Βου-
λής κ. Φραγκίσκο Παρασύρη, Βουλευτή Ηρακλείου, τα ακό-
λουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συνεργα-
σίας Μελών Ενόπλων Δυνάµεων αιτείται να υπάρξει νοµοθετική
παρέµβαση που θα αφορά τη βαθµολογική εξέλιξη των εθελον-
τών µακράς θητείας.

2) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Αναστάσιος Τσιµπούρης αιτείται
την επανέναρξη καταβολής της συντάξεώς του από το ΙΚΑ.

3) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία πολύτεκνες οικογένειες της Λάρισας
εκφράζουν την αδυναµία τους να πληρώσουν το ειδικό τέλος ακι-
νήτων.

4) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία ο Φαρµακευτικός Σύλλογος Αχαΐας
αιτείται την άµεση εξόφληση των χρεών του δηµοσίου προς τους
φαρµακοποιούς.

5) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία Ελληνικού
Εµπορίου προειδοποιεί για την ανεξέλεγκτη δράση των κερδο-
σκοπικών κεφαλαίων που στοχεύουν στις ελληνικές επιχειρήσεις.

6) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία διοριστέοι εκπαιδευτικοί του διαγω-
νισµού ΑΣΕΠ 2008 διαµαρτύρονται για τη µη πρόσληψή τους.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε διαµαρτυρία των
δικηγόρων του Αιγίου για τα οικονοµικά µέτρα.

8) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην επέ-
κταση του προαστιακού σιδηροδρόµου.

9) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κατέ-
θεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στην περικοπή των ερ-
γασιών στην Ολυµπία Οδό.

10) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στο εργο-
στάσιο επεξεργασίας απορριµµάτων .

11) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην
έξαρση του παραεµπορίου µε προϊόντα µαϊµού στην Πάτρα.

12) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά στη µη πληρωµή των
απογευµατινών ιατρείων στους γιατρούς του Νοσοκοµείου του
Ρίου.

13) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας που αφορά σε καταγγελία του
κ. Παναγιώτη Παπαγιαβή ότι συνάδελφός του στο Δηµοτικό Συµ-
βούλιο του Δήµου Πατρέων χρωστά στο δήµο εκατοντάδες χι-
λιάδες ευρώ.

14) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία η Εταιρεία Αστρονοµίας και Διαστήµατος
στο Δήµο Βόλου αιτείται την οικονοµική ενίσχυση της. 

15) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Δήµαρχος νοτίου Πηλίου αιτείται την
άµεση αποκατάσταση των ζηµιών στις εγκαταστάσεις των ταχυ-
διυλιστηρίων του Φράγµατος «Παναγιώτικο».

16) Η Βουλευτής Έβρου κ. ΕΛΕΝΗ ΤΣΙΑΟΥΣΗ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία αιτείται να ενηµερωθεί σχετικά µε τον απο-
λογισµό των προγραµµάτων του ΚΕΕΛΠΝΟ για την ιατρική
υποστήριξη προς τους παράνοµους µετανάστες.

17) Η Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΡΟΔΟΥΛΑ ΖΗΣΗ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Αθλητικός Σύλλογος Καναλίων Βοίβης
«Απόλλων» αιτείται επιχορηγήσεως πέντε χιλιάδων ευρώ λόγω
αναγκών συντήρησης εγκαταστάσεων, απαραίτητων παρεµβά-
σεων και οικονοµικών δυσχερειών.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΓ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’
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18) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εθνική Συνοµοσπονδία
Ατόµων µε Αναπηρία «ΕΣΑΜΕΑ» µέλος του Ευρωπαϊκού Φόρουµ
Ατόµων µε Αναπηρία αιτείται την άρση των εµποδίων για την ει-
σαγωγή υποψηφίων µε αναπηρία στην Ανωτάτη Σχολή Καλών Τε-
χνών και στα τµήµατα εικαστικών και εφαρµοσµένων τεχνών.

19) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Ιδιοκτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών εκθέτει τις απόψεις της
και πιθανές λύσεις σε σηµαντικά προβλήµατα του χώρου της ξε-
νόγλωσσης εκπαίδευσης.

20) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Συνδικαλι-
στική Οµοσπονδία Νοσηλευτικού Προσωπικού (ΠΑΣΟΝΟΠ)
αιτείται καθιέρωσης ειδικού νοσηλευτικού µισθολογίου.

21) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπον-
δία Πολυτέκνων Ελλάδος διαµαρτύρεται για τα οικονοµικά µέτρα
που πλήττουν την οικογένεια και αφορούν στην κατάργηση του
επιδόµατος γάµου, τις µειώσεις στα επιδόµατα τέκνων κ.λπ..

22) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Εισαγγελία Πρωτοδι-
κών Χαλκιδικής αναφέρει τις δυσκολίες που αντιµετωπίζουν κατά
την άσκηση των καθηκόντων τους, λόγω του µικρού αριθµού των
υπηρετούντων δικαστικών υπαλλήλων, ο οποίος θα µειωθεί πε-
ραιτέρω στο προσεχές διάστηµα.

23) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπον-
δία Πολυτέκνων Ελλάδος εκφράζει την αντίθεσή της στη θέσπιση
εισοδηµατικών κριτηρίων για τη χορήγηση των πολυτεκνικών επι-
δοµάτων.

24) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Ανώτατη Συνοµοσπον-
δία Πολυτέκνων Ελλάδος αιτείται την πλήρη απαλλαγή των
πολύτεκνων από το ειδικό τέλος ακινήτων.

25) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπον-
δία Εργαζοµένων Κινηµατογράφου - Τηλεοράσεως (ΠΟΕΚΤ)
εκθέτει τις θέσεις της σχετικά µε το σχέδιο προεδρικού διατάγ-
µατος για την εκτέλεση, συντήρηση, επισκευή και λειτουργία
ηλεκτρικών εγκαταστάσεων, κ.λπ. που ρυθµίζει θέµατα ειδικότη-
τος των βοηθών χειριστών και χειριστών µηχανηµάτων προβολής
κινηµατογραφικών ταινιών.

26) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλο-
γος Εκπαιδευτικών - Στελεχών ΣΕΠ της ΔΕ εκθέτει τις απόψεις
του σχετικά µε τη στελέχωση και επαναλειτουργία των δοµών
ΣΕΠ και την αποκατάσταση της εφαρµογής του θεσµού του σχο-
λικού προσανατολισµού στην Α’ Λυκείου.

27) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι Αγροτικοί Συνεταιρι-
σµοί Δήµου Μαντούδιου- Λίµνης- Αγίας Άννας Νοµού Ευβοίας
εκφράζουν τη δυσαρέσκειά τους για την επιβολή πληρωµής
ποσού για νέα άδεια γεώτρησης- πηγαδιού και αιτούνται την
απόσυρση της απόφασης.

28) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΛΕΓΚΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο του Συλλόγου
Γονέων και Κηδεµόνων του 2ου Δηµοτικού Σχολείου Καλαµπά-
κας διαµαρτύρεται για έλλειψη πετρελαίου θέρµανσης στο εν
λόγω σχολείο.

29) Οι Βουλευτές, Λέσβου κ. ΣΤΑΥΡΟΣ ΣΚΟΠΕΛΙΤΗΣ και Β’
Αθηνών κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΙΚΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία το παράρτηµα Σάµου-Ικαρίας της Ένωσης Τεχνικών ΔΕΗ
καταγγέλλει τη µονοµερή διακοπή παροχής ιατροφαρµακευτικής
περίθαλψης στους ασφαλισµένους του ΤΑΥΤΕΚΩ.

30) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος του Συλλό-
γου Εργαζοµένων του ΙΚΑ, Νοµού Ευβοίας εκφράζει την
αντίθεσή του για τη µεταφορά διεκπεραιώσεως πληρωµής συν-
ταξιοδοτικών αποφάσεων-αιτηµάτων, από το ΙΚΑ Μαντουδίου
στο ΙΚΑ Χαλκίδος και αιτείται την ανάκληση της αποφάσεως.

31) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΔΙΑΜΑΝΤΩ ΜΑΝΩΛΑΚΟΥ και
Β’ Πειραιώς κ. ΒΑΡΒΑΡΑ (ΒΕΡΑ) ΝΙΚΟΛΑΪΔΟΥ κατέθεσαν ανα-
φορά µε την οποία τα Σωµατεία της Ναυπηγοεπισκευαστικής
Ζώνης καταγγέλλουν την κυβερνητική απόφαση για την κατάρ-
γηση των µικτών επιτροπών ελέγχου τήρησης των µέτρων υγιει-
νής και ασφάλειας που στην κυριολεξία στέλνει στο «απόσπα-
σµα» τους εργαζόµενους στη Ναυπηγοεπισκευαστική Ζώνη Πε-
ράµατος.

32) Οι Βουλευτές, Λαρίσης κ. ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΣΚΥΛΛΑΚΟΣ και Μα-
γνησίας κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΝΑΝΟΣ κατέθεσαν αναφορά µε την
οποία ο Σύνδεσµος Εργαζοµένων Ενώσεων Αγροτικών Συνεται-
ρισµών Λάρισας αιτείται την καταβολή των δεδουλευµένων τους,
τα οποία παρακρατεί η «ΑΤΕ».

33) Η Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΕΛΙΣΣΑΒΕΤ (ΕΛΙΖΑ) ΒΟΖΕΜ-
ΠΕΡΓΚ κατέθεσε αναφορά µε την οποία το Διοικητικό Συµβούλιο
του Σωµατείου Εργαζοµένων στα Γενικά Αρχεία του Κράτους αι-
τείται την εξαίρεση των ΓΑΚ, από τα άρθρα 33 και 35 του πολυ-
νοµοσχεδίου, λόγω ιδιαιτερότητας της υπηρεσίας, ως προς την
επιβολή διαρθρωτικών αλλαγών δοµής του εθνικού αρχειακού
φορέα. 

34) Οι Βουλευτές, Λακωνίας κ. ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ
και κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΔΑΒΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία
ο Δήµαρχος Μονεµβασίας Νοµού Λακωνίας αιτείται τη συνέχιση
της λειτουργίας τεσσάρων κλινικών στο Νοσοκοµείο -Κέντρο
Υγείας Μολάων, δηλαδή της ορθοπεδικής, της µαιευτικής-γυναι-
κολογικής, της παιδιατρικής και της ωτορινολαρυγγικής.

35) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Επιτροπή Αγώνα Πολι-
τών Αλιβερίου καταγγέλλει την υπάρχουσα κατάσταση και
αιτείται τον επείγοντα αποχαρακτηρισµό της Λατοµικής Ζώνης,
στην περιοχή Αλιβερίου (Θέση Τσαρούχα). 

36) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πρόεδρος της Ένωσης Προστα-
σίας Καταναλωτών Κρήτης διαµαρτύρεται για την επιβολή του
ειδικού τέλους ακινήτων στους οικονοµικά αδύναµους πολίτες.

37) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πανελλαδικός Σύνδε-
σµος Παραπληγικών και Κινητικά Αναπήρων εκφράζει τη δυσαρέ-
σκειά του για την επιβολή των µνηµονιακών µέτρων και ζητεί τον
επαναπροσδιορισµό του ποσοστού αναπηρίας για την απαλλαγή
από το τέλος ακινήτων.

38) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Πρόεδρος της Εθνικής
Συνοµοσπονδίας Ατόµων µε Αναπηρία «ΕΣΑΜΕΑ» αιτείται την
προστασία των ατόµων µε αναπηρία, καθώς και των οικογενειών
τους από την ανεργία, τη φτώχεια και τον κοινωνικό αποκλεισµό. 

39) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την άµεση προώθηση της
επέκτασης του σχεδίου πόλης της Νέας Αλικαρνασσού του
Δήµου Ηρακλείου.
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40) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Βασίλειος Μούζος αιτείται
να ψηφιστεί τροπολογία ώστε, όσοι ιδιοκτήτες αυτοκινήτων
έχουν κάτω των πέντε χιλιάδων χιλιοµέτρων ανά έτος και ρύπους
εντός ορίου- το οποίο θα διαπιστώνεται στα ΚΤΕΟ-να µπορούν
να εξαιρεθούν του ρυποφόρου τέλους.

41) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία η Οµοσπονδία Αρτοποιών Ελ-
λάδος καταγγέλλει την επικείµενη τροποποίηση του ν.3526/2011.

42) Η Βουλευτής Ευβοίας κ. ΟΥΡΑΝΙΑ ΠΑΠΑΝΔΡΕΟΥ - ΠΑΠΑ-
ΔΑΚΗ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Ιατρικός Σύλλογος Πει-
ραιά καταγγέλλει την εγκύκλιο 120760/4.11.11, ν.3919/11 και
γνωστοποιεί πως δεν µπορεί να εφαρµοσθεί διότι ξεπουλάει την
Πρωτοβάθµια Φροντίδα Υγείας (ΠΦΥ) σε εξωϊατρικούς επιχειρη-
µατίες.

43) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΦΩΤΙΟΣ - ΦΑΝΟΥΡΙΟΣ ΚΟΥΒΕ-

ΛΗΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία οι δηµοσιογράφοι της δη-
µόσιας ραδιοτηλεόρασης µε υπόµνηµά τους, αιτούνται την εξαί-
ρεση της ΕΡΤ Α.Ε. από τις προβληµατικές ΔΕΚΟ και την
διατήρηση του δηµόσιου χαρακτήρα της.

44) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΜΜΑΝΟΥΗΛ ΣΤΡΑΤΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο κ. Απόστολος Αυγελής, ερευνη-
τής ΕΘΙΑΓΕ εκφράζει την αντίθεσή του προς την προσωρινή
διοίκηση του ΕΛΓΟ ΔΗΜΗΤΡΑ, για τη σύνταξη καταλόγου υπαλ-
λήλων, προσυνταξιοδοτικής διαθεσιµότητας, συµπεριλαµβανο-
µένων των ερευνητών. 

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 22814/16/09/2011 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Ιατρίδη Τσαµπίκας (Μίκας) δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.
6611/209/19-11-011 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 22906/20-09-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κουβέλης Φώτιου-Φανούριυ, Λεβέντη Αθανάσιου, Τσού-
καλη Νικόλαου, Ψαριανού Γρηγόριου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ.

6611/213/19-11-011 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης Αν-
ταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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3. Στην µε αριθµό 23501/26-09-2011 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Χαραλάµπους Χαράλαµπου, Καραθανασόπουλου Νικο-
λάου και Μωραϊτη Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 6611/223/

19-11-2011 έγγραφο από τον Υπουργό Ανάπτυξης Ανταγωνιστι-
κότητας και Ναυτιλίας η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κύριοι συνάδελφοι,
έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο αναφορών και
ερωτήσεων της Τρίτης 29 Νοεµβρίου 2011.

Α. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 236/6-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Πα-
νελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Εµµανουήλ Στρατάκη
προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά
µε την ικανοποίηση αιτηµάτων των αγροτών της Κρήτης.

2. Η µε αριθµό 189/5-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Νάκου προς τον Υπουργό Πο-
λιτισµού και Τουρισµού, σχετικά µε την απόφαση της Επιτροπής
Επαγγελµατικού Αθλητισµού για καταδίκη του Ολυµπιακού
Βόλου.

3. Η µε αριθµό 1003/24-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σταύρου Σκοπελίτη προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την
επίλυση προβληµάτων των κτηνοτρόφων της Λέσβου.

4. Η µε αριθµό 1102/26-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του

Λαϊκού Ορθόδοξου Συναγερµού κ. Ιωάννη Κοραντή προς τον
Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε την τουριστική προβολή από
την Τουρκία νησιών του Αιγαίου.

5. Η µε αριθµό 916/21-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή του Συ-
νασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Παπαδη-
µούλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τη φοροδια-
φυγή και τη λίστα των φοροφυγάδων και µεγαλοφειλετών του
Δηµοσίου.

Β. ΑΝΑΦΟΡΕΣ-ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφος 5 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 123/4-10-2011 ερώτηση του Βουλευτή της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Αθανασίου Δαβάκη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, σχετικά µε τη συνέχιση του προγράµµατος «Βοή-
θεια στο σπίτι».

2. Η µε αριθµό 67/3-10-2011 ερώτηση του Ανεξάρτητου Βου-
λευτή κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Εργασίας και
Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε τη ρύθµιση των προστίµων
που αφορούν τις πρώτες κατοικίες των παλιννοστούντων Πον-
τίων της τέως ΕΣΣΔ.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Η πρώτη µε αριθµό 186/21-11-2011 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος
κ. Άγγελου Μανωλάκη προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυ-
ξης και Τροφίµων και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυ-
τιλίας, σχετικά µε τη δηµιουργία δηµοπρατηρίου αγροτικών
προϊόντων στην Κορινθία δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του
κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 201/22-11-2011 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας
κ. Γρηγορίου Αποστολάκου προς τον Υπουργό Υγείας και Κοινω-
νικής Αλληλεγγύης, σχετικά µε το Περιφερειακό Ιατρείο Κυπα-
ρισσίου Λακωνίας.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αποστολάκου θα απαντήσει ο
Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης κ. Μπόλαρης,
αφού πρώτα ο κ. Αποστολάκος µάς την παρουσιάσει µε συντο-
µία.

Ορίστε, κύριε Αποστολάκο, έχετε το λόγο.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρό-

εδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, ελπίζω να έχετε καλά νέα να µου πείτε

απόψε για το Κυπαρίσσι του Νοµού Λακωνίας. 
Επειδή ενδεχοµένως να µην το γνωρίζετε, µιλάµε για έναν οι-

κισµό στα βορειοανατολικά του Νοµού Λακωνίας, ο οποίος έχει
µία ρωµαλέα τουριστική ανάπτυξη. Απέχει πενήντα πέντε χιλιό-
µετρα από το πλησιέστερο ηµιαστικό κέντρο, τους Μολάους. Για
να καλύψει κανείς την απόσταση χρειάζεται περίπου µία ώρα
περνώντας µέσα από έναν ορεινό όγκο και εδώ και επτά µήνες ο
οικισµός δεν έχει αγροτικό ιατρό. 

Θεωρώ ότι µόνο δυσάρεστες σκέψεις µπορεί να κάνει κάποιος
για την ποιότητα λειτουργίας της ελληνικής δηµόσιας διοίκησης,
η οποία δεν µπορεί µέσα σε επτά µήνες –από τον περασµένο
Μάιο, Ιούνιο- να καλύψει ένα αγροτικό ιατρείο.

Επίσης, δυσάρεστες σκέψεις δηµιουργεί το γεγονός ότι το
Εθνικό Σύστηµα Υγείας δεν µπορεί να ανταποκριθεί στο αυτο-
νόητο: δηλαδή, σε έναν οικισµό τετρακοσίων µονίµων κατοίκων,
όπου το καλοκαίρι γίνονται δύο χιλιάδες και τρεις χιλιάδες, να
υπάρχει ένας αγροτικός γιατρός. Περιµένω να ακούσω την απάν-
τησή σας. 

Ειλικρινά σκέφτοµαι ότι δεν περιποιεί τιµή σε κανέναν µας –
συµπεριλαµβανοµένου κι εµού- να ασχολείται η ελληνική Βουλή
επί επτά µήνες µε το να µπορέσει να δοθεί µία απάντηση στους
κατοίκους της συγκεκριµένης περιοχής, γιατί δεν πηγαίνει αγρο-
τικός γιατρός. 

Πιστεύω ότι και οι πρόσκαιρες λύσεις, οι οποίες έχουν δοθεί
µε την προσωρινή κάλυψη άπαξ της εβδοµάδος µέσω του Περι-
φερειακού Νοσοκοµείου Μολάων, δεν προσφέρουν πραγµατικές
υπηρεσίες. Απλώς µία συνταγογράφηση κάνει ο γιατρός ο
οποίος πηγαίνει στην περιοχή αυτή. Μάλιστα, πρέπει να σας πω
ότι τον περασµένο Οκτώβριο –δεν ξέρω αν το γνωρίζετε- δεν
πήγε καθόλου. Όλους τους καλοκαιρινούς µήνες εξυπηρετήθηκε
για δύο ώρες την εβδοµάδα από κάποιον άλλο αγροτικό γιατρό
µέσω του Νοσοκοµείου Μολάων και τον Οκτώβρη καθόλου. Τότε
έκανα την ερώτηση. Απ’ ό,τι έχω πληροφορηθεί, το µήνα τον
οποίο διανύουµε πηγαίνει µία φορά την εβδοµάδα για ένα δίωρο
περίπου, για να κάνει κυρίως συνταγογράφηση.

Έχω πληροφορηθεί ότι έχει γίνει προκήρυξη από τον Οκτώ-
βρη. Δεν ξέρω, αν έχει πληρωθεί. Επειδή, όµως, δεν είναι δελε-
αστικό για τους γιατρούς να δηλώνουν το ιατρείο αυτό, η λύση
είναι η εξής: Θα πρέπει να χαρακτηριστεί άγονο, για να µπορέσει
να υπάρξει ένα ισχυρό κίνητρο για τους γιατρούς, ώστε να το
δηλώσουν.

Περιµένω µε πολύ ενδιαφέρον την απάντησή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγ-

γύης κ. Μάρκος Μπόλαρης.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, αναφέρεστε σε υπαρκτό πρόβληµα. Εύ-

στοχα καταθέσατε την ερώτησή σας. Είναι σαφές ότι αναφερό-
µαστε σε ένα από τα πιο όµορφα παραθαλάσσια χωριά της
χώρας, στο Κυπαρίσσι. Βλέπετε ότι λόγω των αλλαγών στις συ-
νήθειες των µεταφορών µπορούµε έναν τόπο, ο οποίος ήταν λι-
µάνι και σταµατούσε εκεί το πλοίο από τον Πειραιά, να ζητούµε
τώρα να χαρακτηριστεί άγονος. 

Θέλω να σας πω ότι η θέση για το Υπουργείο είναι κενή από
28 Ιουλίου, δηλαδή για τέσσερις µήνες. Ξέρετε ότι είχαµε µία
ατυχία. Υπήρχε ένας άνθρωπος µε προβλήµατα. Είναι γνωστά
αυτά. Δεν χρειάζεται να λέµε τις προσωπικές περιπέτειες που
µπορεί να έχει ένας άνθρωπος, άσχετα αν είναι γιατρός.

Το Υπουργείο έκανε προκήρυξη για την κάλυψη αυτών των θέ-
σεων τον Οκτώβριο. Σήµερα µίλησα µε τις υπηρεσίες. Δεν υπάρ-
χει ενδιαφέρον για το Κυπαρίσσι. Θα την καλύψουµε όµως, τη
θέση. Πιστεύω ότι στις 20 Δεκεµβρίου θα έχουµε γιατρό από τις
αιτήσεις, οι οποίες έχουν ειδικά χαρακτηριστικά. Ξέρετε, υπάρ-
χουν αιτήσεις οι οποίες, επειδή έχουν ένα χαρτί που λείπει, δεν
µπαίνουν στο διαγωνισµό. Έχουµε, λοιπόν, τέσσερις τέτοιες αι-
τήσεις. Οι τρεις θα κατευθυνθούν σε νησιά στα οποία υπάρχει
πρόβληµα και ο ένας θα πάει στο Κυπαρίσσι Λακωνίας. Μέχρι
τότε, όπως και µέχρι σήµερα –δηλαδή, για τις επόµενες είκοσι
πέντε ηµέρες- οι κάτοικοι θα εξυπηρετούνται µε την παρουσία
γιατρού µία φορά την εβδοµάδα, για να καλύψουµε τις ανάγκες
οι οποίες υπάρχουν.

Νοµίζω ότι η εξέλιξη είναι θετική κι όπως είπατε στην αρχή, τα
νέα είναι καλά για τους κατοίκους στο Κυπαρίσσι Λακωνίας.

Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Αποστολάκος.
ΓΡΗΓΟΡΙΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΑΚΟΣ: Πράγµατι, µπορεί να πει κα-

νείς, µε βάση αυτό που µας είπατε για την κάλυψη της θέσης
από τους τέσσερις που έχετε υπ’ όψιν σας, ότι είναι καλό.

Άρα, επιβεβαιώνονται οι φόβοι µας ότι επειδή δεν υπήρχαν
ισχυρά κίνητρα για τους γιατρούς δεν το δήλωναν. 

Θα ήθελα να ακούσω στην απάντησή σας, όµως, γιατί δεν χα-
ρακτηρίζεται –εκτός αν δεν υπάρχει πια αυτή η διαδικασία- ως
άγονη αυτήν τη συγκεκριµένη περιοχή, γιατί σας είπα τα γεω-
γραφικά, τα πληθυσµιακά και τα αναπτυξιακά χαρακτηριστικά,
ούτως ώστε να υπάρχει ένα κίνητρο για κάποιο γιατρό να πάει.
Το καλοκαίρι καλά θα περάσουν εκεί, γιατί θα έχει τρεις χιλιάδες
µε τέσσερις χιλιάδες κόσµο το Κυπαρίσσι, ενώ το χειµώνα αριθ-
µεί τετρακόσιους µε πεντακόσιους κατοίκους, όπως σας είπα.
Περιµένουµε, λοιπόν, µε ανυποµονησία να δούµε την τοποθέ-
τηση του γιατρού, που είπατε. 

Και η προσωρινή κάλυψη όµως, από το Νοσοκοµείο των Μο-
λάων είναι και αυτή προβληµατική, αγαπητέ κύριε Υπουργέ. Με
την ευκαιρία αυτή δεν επιθυµώ να σας αιφνιδιάσω µε µια τέτοια
αναφορά ότι και το Νοσοκοµείο των Μολάων είναι ένα µέρος
ενός γενικότερου προβλήµατος, γιατί πληροφορηθήκαµε ότι και
αυτό σύντοµα δεν θα µπορεί να ανταποκριθεί στην κάλυψη τέ-
τοιων εκτάκτων περιστατικών οικισµών, όπως το Κυπαρίσσι. 

Μάθαµε µε πολύ µεγάλη λύπη ότι κόντρα και στις εισηγήσεις
του Διοικητικού Συµβουλίου του Νοσοκοµείου των Μολάων, η 6η
Υγειονοµική Περιφέρεια Πελοποννήσου αποφάσισε να καταργη-
θούν οι κλινικές της παιδιατρικής, της ορθοπεδικής, της γυναι-
κολογικής και ΩΡΛ. Μην το κάνετε, κύριε Υπουργέ. Μην τους
αφήσετε να το κάνουν αυτό.

Το Νοσοκοµείο των Μολάων, το οποίο παρέχει αυτές τις έκτα-
κτες υπηρεσίες που σας είπα για τα αγροτικά ιατρεία, όπως για
το Κυπαρίσσι που κουβεντιάζουµε, είναι ένα ζωντανό νοσοκοµείο
που αν το υποβαθµίσουµε έτι περαιτέρω θα δηµιουργήσουµε ένα
τεράστιο κοινωνικό πρόβληµα. 

Πέρα από την οποιαδήποτε δηµοσιονοµική προσαρµογή που
πρέπει να κάνουµε, πρέπει να κοιτάµε όλοι να δούµε πόσο χρή-
σιµοι και ωφέλιµοι είµαστε απέναντι στον ελληνικό λαό. Αν κα-
ταργηθεί, λοιπόν, η κλινική αυτή, που σας είπα, η ορθοπεδική και
η γυναικολογική θα υποβαθµίσουµε το Νοσοκοµείο των Μολάων
έτι περαιτέρω κόντρα στις υπηρεσίες τις οποίες προσφέρει, που
είναι αξιόλογες για την τοπική κοινωνία. 
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Περιµένω, λοιπόν, µε µεγάλη ανυποµονησία να δω να πηγαίνει
ο αγροτικός γιατρός. Θέλω να πιστεύω ότι στο προσεχές διά-
στηµα, όπως είπατε, θα υλοποιηθεί αυτή η εξαγγελία για να µπο-
ρέσει να φύγει και ένα βάρος σ’ αυτήν τη δύσκολη περίοδο που
περνάει ολόκληρος ο ελληνικός πληθυσµός: τουλάχιστον να έχει
µια στοιχειώδη ασφάλεια σε ό,τι αφορά τις παρεχόµενες πρω-
τοβάθµιες υπηρεσίες υγείας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κύριε Υφυπουργέ,

έχετε το λόγο.
ΜΑΡΚΟΣ ΜΠΟΛΑΡΗΣ (Υφυπουργός Υγείας και Κοινωνικής

Αλληλεγγύης): Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, επαναλαµβάνω ότι οι τέσσερις γιατροί,

αυτοί µε τις αιτήσεις που παίρνουν µέρος στο διαγωνισµό, θα
κατευθυνθούν στη Σίφνο, Κίµωλο, Σάµο και στο Κυπαρίσσι Λα-
κωνίας.

Όσον αφορά το δεύτερο αίτηµα που έχει η ερώτησή σας για
το χαρακτηρισµό δηλαδή, του Περιφερειακού Ιατρείου στο Κυ-
παρίσσι ως αγόνου, θέλω να σας πω το εξής: αυτή η διαδικασία
γίνεται µε πράξη του Υπουργικού Συµβουλίου και έπεται κοινή
υπουργική απόφαση. Είναι µια διαδικασία την οποία είπαµε να
την κινήσουµε. Θέλω να σας πω ότι το Υπουργείο και η πολιτική
ηγεσία δεν είναι αρνητικοί σ’ αυτήν τη διαδικασία, πρέπει όµως
να κινηθεί και να έρθει. Δηλαδή, πρέπει το νοσοκοµείο τοπικά να
ζητήσει να κηρυχτεί άγονο, να περάσει από την υγειονοµική πε-
ριφέρεια, να έρθει στο Υπουργείο για να το κρίνουµε. Δεν είναι
αρνητικό το Υπουργείο, να το δούµε όµως. 

Το καταλαβαίνετε ότι υπάρχει µια φειδώ, διότι θα µπορούσαµε
εύκολα, εάν όλα τα αιτήµατα περί αγόνου γινόντουσαν δεκτά, να
µπούµε σε καταστρατήγηση της απόφασης. 

Το Κυπαρίσσι είναι ειδική περίπτωση. Τα εξήντα χιλιόµετρα τα
οποία αναφέρατε, η απόσταση από το νοσοκοµείο και το δύ-
σβατο συνηγορούν στο να υπάρχει κατ’ αρχάς θετική άποψη.
Σας λέω ότι το βέβαιο είναι –και αυτή είναι η συνεννόηση από το
Υπουργείο- ότι δεν είµαστε αρνητικοί σ’ αυτήν τη διαδικασία, η
οποία πρέπει να κινηθεί για να τη διαχειριστούµε. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Συνεχίζουµε µε την τρίτη µε αριθµό 213/22-11-2011 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Ιωάννη Πρωτούλη προς τον Υπουργό Ερ-
γασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, σχετικά µε την αντιµετώπιση
των προβληµάτων στην Ελληνική Χαλυβουργία.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Πρωτούλη θα απαντήσει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης, κ. Ιωάννης Κου-
τσούκος, αφού πρώτα δώσουµε το λόγο στον κ. Πρωτούλη, για
να µας την παρουσιάσει.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ, οι εργάτες της Ελ-
ληνικής Χαλυβουργίας στον Ασπρόπυργο, τετρακόσιοι εργάτες,
δίνουν εδώ και ένα µήνα ένα σκληρό, ηρωικό απεργιακό αγώνα
για το αυτονόητο: το δικαίωµα τους στη δουλειά και την υπερά-
σπιση των δικαιωµάτων τους στη δουλειά, στην πιο σκληρή και
βαριά δουλειά.

Η ιδιοκτησία του εργοστασίου, του χαλυβουργείου ο βιοµήχα-
νος Μάνεσης εκµεταλλεύεται και αξιοποιεί το οπλοστάσιο που
εσείς γενναιόδωρα του παρέχετε, το αντεργατικό οπλοστάσιο,
για να τσαλαπατήσει τις συλλογικές συµβάσεις των χαλυβουρ-
γών, για να βάλει τους χαλυβουργούς να δουλεύουν το καλο-
καίρι µέσα σε εκατόν δέκα βαθµούς Κελσίου µε πεντακόσια ευρώ
και το χειµώνα µε σαράντα βαθµούς Κελσίου µε τα ίδια λεφτά.
Να τους βάλει να δουλεύουν στα τµήµατα ελασµάτων, πλέγµα-
τος που οι ακρωτηριασµοί είναι καθηµερινό φαινόµενο να δου-
λεύουν µέσα σε αυτές τις άθλιες εργασιακές συνθήκες, που το
οπλοστάσιο που του παρείχατε προβλέπει. 

Πρόκειται για µια επιχείρηση µε αµύθητα κέρδη. Η ίδια η επι-
χείρηση διατυµπανίζει ότι το 2010 είχε τζίρο διακόσια είκοσι επτά
εκατοµµύρια ευρώ. Η ίδια η επιχείρηση καµαρώνει ότι παίζει στο
Χρηµατιστήριο Μετάλλων του Λονδίνου. Η ίδια η επιχείρηση µε
τη σκληρή δουλειά των χαλυβουργών αύξησε την παραγωγή στη
διετία από εκατόν ενενήντα έξι χιλιάδες τόνους στους διακόσι-

ους εξήντα έξι χιλιάδες τόνους. Η ίδια η επιχείρηση το καλοκαίρι
στους περισσότερους δεν έδωσε θερινές άδειες και πριν την
έναρξη της απεργίας δούλευαν οι εργάτες δεκατετράωρα. 

Σε αυτήν την επιχείρηση, λοιπόν, οι εργάτες στάθηκαν όρθιοι,
δεν υποτάχθηκαν και δεν υπέγραψαν το πεντάωρο που θέλει ο
βιοµήχανος να δουλεύουν µε 40% µείωση των αποδοχών. Ποιο
είναι το αποτέλεσµα; Τριάντα τέσσερις απολύσεις, για να τρο-
µοκρατηθούν. Και του απάντησαν µε τριάντα µέχρι σήµερα
µέρες απεργίας, µε ένα ηρωικό αγώνα, που έχει συγκινήσει όλο
τον εργατόκοσµο της Ελλάδας και έχει προκαλέσει την αλληλεγ-
γύη σχολείων, µαθητών, γονιών, γειτονιών, άλλων συνδικάτων
και σωµατείων. Γι’ αυτόν τον αγώνα έχουν γίνει στάσεις εργασίας
µε συµµετοχή άλλων εργατών από τα γύρω εργοστάσια, διότι οι
εργάτες συνειδητοποιούν ότι ο συγκεκριµένος βιοµήχανος λει-
τουργεί σαν το λαγό των βιοµηχάνων, για να περάσει το πεντά-
ωρο, η εκ περιτροπής απασχόληση και στις άλλες µονάδες. Και
να σκεφτεί ο κόσµος που µας ακούει -και εσείς- αν στο χαλυ-
βουργείο περάσουν τέτοια µέτρα, τι θα γίνει στους υπόλοιπους
εργασιακούς χώρους. Στην κυριολεξία, θα γίνει σφαγή.

Σας ρωτάµε, λοιπόν: Τι µέτρα θα πάρετε, τι µέτρα παίρνετε για
να µην τσαλαπατηθεί η συλλογική σύµβαση των χαλυβουργών,
για να µην µειωθεί το ωράριό τους, να παραµείνουν τα δικαιώ-
µατά τους και να επιστρέψουν στη δουλειά οι τριάντα τέσσερις
συνάδελφοί τους; Τι µέτρα θα πάρετε για να βοηθήσετε τους
απεργούς, γιατί τρέχουν τα χαράτσια, τρέχουν τα τροφεία στους
παιδικούς σταθµούς, τρέχουν οι ανάγκες τους σε ένα τέτοιο
ηρωικό αγώνα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Υφυ-
πουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτσούκος.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, τα πράγµατα δεν είναι εύκολα. Η πολιτεία
σε αυτές τις περιπτώσεις δεν έχει στα χέρια της πάντα τα εργα-
λεία για να πετύχει το επιθυµητό αποτέλεσµα. Βρισκόµαστε σε
µια κρίση και σε µια αντιπαράθεση µε µια µεγάλη βιοµηχανία, µε
τα µέτρα της χώρας µας, µια βιοµηχανία που, όπως και εσείς εί-
πατε, οι εργαζόµενοι δουλεύουν σε πάρα πολύ σκληρές συνθή-
κες και παράγουν ένα προϊόν, που είναι ιδιαίτερα χρήσιµο στον
τοµέα των κατασκευών.

Επειδή παρακολουθώ από κοντά τα πράγµατα και ήθελα να
ξέρω και την πορεία της βιοµηχανίας, θα συµφωνήσω µαζί σας
ότι τα προηγούµενα χρόνια αυτή η βιοµηχανία είχε και αύξηση
κερδών και αύξηση τζίρου και αύξηση παραγωγής. Την τελευταία
χρονιά δεν πηγαίνει και τόσο καλά. Ενδεχόµενα αυτό οφείλεται,
σύµφωνα και µε τους ισχυρισµούς της επιχείρησης, στο γεγονός
ότι µεγάλα έργα σταµάτησαν, έπεσε ο κατασκευαστικός κλάδος
και άρα η πρώτη ύλη –τα πλέγµατα, τα σίδερα- δεν έχουν ζή-
τηση. 

Εµείς παρεµβήκαµε από την πρώτη στιγµή, όταν τα συνδικάτα
µας ζήτησαν να µεσολαβήσουµε για την άρση των απολύσεων.
Κάναµε µια άτυπη συνάντηση και δυο επίσηµες τριµερείς. Έχω
τα πρακτικά των τριµερών συναντήσεων και µπορώ να σας τα
δώσω, όπου είναι αποτυπωµένη µε κάθε ευκρίνεια η θέση της
κάθε πλευράς.

Αντιλαµβάνοµαι τον τρόπο µε τον οποίο µιλάτε, σας έχω δει
να εκφράζετε µε πολλούς τρόπους τη συµπαράστασή σας -και
καλά κάνατε, στους εργαζόµενους- αλλά ενδεχοµένως αγνοείτε
το γεγονός ότι χάρη και στις δικές µας πιέσεις, στα πλαίσια
πάντα της νοµιµότητας -γιατί δεν µπορούµε να υπερβούµε αυτά
που µας δίνει ο νόµος- η επιχείρηση δέχθηκε να ανακαλέσει τις
τριάντα τέσσερις απολύσεις. Έβαλε, όµως, στο τραπέζι αυτό
που της δίνει ως δικαίωµα ο νόµος και ζήτησε από τους εργαζό-
µενους να συµφωνήσουν για µία εκ περιτροπής µειωµένη απα-
σχόληση για τρεις µήνες, γιατί θεωρούσε η επιχείρηση ότι αυτό
είναι απαραίτητο, προκειµένου να περάσει αυτό το δύσκολο στά-
διο. 

Αυτή η νοµοθεσία, την οποία εσείς προηγουµένως καταγγεί-
λατε, κύριε συνάδελφε, λέει ότι για να γίνει αυτό απαιτείται η
σύµφωνη γνώµη του σωµατείου. Δεν µπορεί να το κάνει µονοµε-
ρώς ο εργοδότης. Και βεβαίως, οι εργαζόµενοι µε τα επιχειρή-
µατα τα δικά τους το απέρριψαν και βρισκόµαστε τώρα, πράγµα-
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τι, σε µία δύσκολη κατάσταση. Δεν ξέρω πώς µπορούµε να πα-
ρέµβουµε για να αρθεί το αδιέξοδο. Θέλω όµως, να σας διαβε-
βαιώσω ότι δεν έχουµε κανένα συµφέρον ως Κυβέρνηση, ως
Υπουργείο ιδιαίτερα, να αυξήσουµε κατά τριακόσιους τον αριθµό
των ανέργων. Δεν έχουµε κανένα συµφέρον να προσθέσουµε
στους επιδοτούµενους ανέργους και στους διακόσιες χιλιάδες
που παίρνουν επιδόµατα ανεργίας, αυτούς τους ανθρώπους.
Πολύ δε περισσότερο, σε µία περίοδο ύφεσης να κλείσει µία από
τις πιο σηµαντικές βιοµηχανίες που διαθέτει η περιοχή στο Θριά-
σιο Πεδίο, όπου «τρώνε ψωµί» τόσες οικογένειες. 

Τα µέτρα που µας δίνει ο νόµος, τη δυνατότητα να τα πάρουµε
µέσω της διαπραγµάτευσης, τα έχουµε πάρει. Θα έλεγα ότι πα-
ρακολουθώντας τις εξελίξεις, θα θέλαµε να µας πείτε και εσείς,
µια και έχω δει ότι είστε πολύ κοντά στο πρόβληµα και ως κόµµα
και προσωπικά, µία παραπέρα πρόταση να την υιοθετήσουµε.
Δεν έχουµε τη δυνατότητα να αποφασίσουµε και να διατάξουµε.
Το ξέρετε πάρα πολύ καλά αυτό. 

Εποµένως, έχοντας στο µυαλό µας ότι έχουµε ανθρώπους που
ζουν την αγωνία της εργασίας, που θέλουν να δουλέψουν και
ταυτόχρονα θέλουν να προφυλάξουν τα κεκτηµένα και το µερο-
κάµατο, θέλω να συνεργαστούµε στο εάν µπορούµε να βρούµε
µία λύση. Αυτή την πρόθεση θέλω να εκφράσω. Μαγικές λύσεις
δεν έχω, ούτε από µηχανής θεός είµαι. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Ιωάννης Πρωτούλης.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Ειλικρινά, κύριε Υπουργέ, θέλω να

σας διαβεβαιώσω ότι δεν περίµενα κάτι διαφορετικό από την
απάντησή σας. Δεν το περίµενα –και αυτό δεν είναι προσωπικά
για εσάς- γιατί η Κυβέρνηση αποδεικνύεται και σήµερα µε την
απάντησή σας ότι είναι µία «µαύρη» Κυβέρνηση, είναι Κυβέρνηση
µαύρου µετώπου. Δηµιουργήθηκε κατ’ εντολή του Συνδέσµου
Ελλήνων Βιοµηχάνων της Ευρωπαϊκής Ένωσης και άλλων µονο-
πωλίων, για να επιτελέσει το συγκεκριµένο έργο που επιχειρεί να
επιτελέσει και στην Ελληνική Χαλυβουργία. 

Τι σηµαίνει: Δέχθηκε η επιχείρηση να ανακαλέσει τις τριάντα
τέσσερις απολύσεις; Μα, η επιχείρηση έκανε τις τριάντα τέσσε-
ρις απολύσεις για τροµοκρατία, όταν οι εργαζόµενοι αρνήθηκαν
να εφαρµόσουν πεντάωρο µε 40% µείωση αποδοχών. Δηλαδή να
πάνε να δουλέψουν µέσα στο κάτεργο για 450-500 ευρώ. Τόσα
του λείπουν του κ. Μάνεση και των άλλων βιοµηχάνων; Το µερο-
κάµατο του χαλυβουργού είναι 42 ευρώ. Αυτό του λείπει; Σα-
ράντα δύο ευρώ στο οκτάωρο. Αυτό του λείπει; 

Θέλω να πω και ένα πράγµα που µου µετέφεραν οι χαλυβουρ-
γοί. Δεν γνωρίζω εάν ήσασταν εσείς στη συνάντηση που έγινε
µεταξύ του Υπουργείου, των βιοµήχανων και των εργαζόµενων.
Το Υπουργείο κράτησε µία απαράδεκτη στάση και συνεχώς κα-
λούσε τους εργαζόµενους και τους έλεγε: Εσείς τι θα δώσετε;
Τι να δώσουν από τα 42 ευρώ; Τι να δώσουν; Έχουν δώσει θύ-
µατα. 

Πέρυσι, εδώ ήµασταν σε αυτή την Αίθουσα που συζητούσαµε
για τα µέτρα υγιεινής και ασφάλειας στην ίδια ακριβώς επιχεί-
ρηση. Κλείνει ένας χρόνος από τον θάνατο ενός εργάτη και το
σοβαρό τραυµατισµό ενός ακόµη. Κάθε ηµέρα ακρωτηριάζονται
δάκτυλα, γοφοί, πόδια. Τα εργατικά ατυχήµατα είναι καθηµερινό
φαινόµενο. Τι να δώσουν οι εργαζόµενοι; Ποιανού είναι δουλειά
να προστατέψει τις συλλογικές συµβάσεις; Περί αυτού πρόκει-
ται. Οι εργαζόµενοι προστατεύουν τη συλλογική σύµβαση και
αυτό φανερώνει και την ψευδεπίγραφη δηµοκρατία που δήθεν
υπάρχει από το νοµοσχέδιο, ότι θα καθίσουν οι εργοδότες µε
τους εργαζόµενους και θα εφαρµόσουν τις συλλογικές συµβά-
σεις στους χώρους δουλειάς. Αυτή είναι η δηµοκρατία. Δεν το
δέχεστε; Στο δρόµο.

Κλείνοντας, θέλω να πω το εξής. Το παράδειγµα των εργατών
της Ελληνικής Χαλυβουργίας εµείς θεωρούµε ότι πρέπει να γε-
νικευτεί. Πρέπει να γενικευτεί και στους άλλους χώρους δου-
λειάς, όπου αυτή τη στιγµή συµβαίνει ακριβώς το ίδιο πράγµα.
Γιατί οι βιοµήχανοι, σαν έτοιµοι από καιρό, αξιοποιούν και την
Κυβέρνηση που διαµόρφωσαν µαζί µε τα άλλα µονοπώλια, για
να µην αφήσουν τίποτα όρθιο. Μάλιστα, δεν πέρασαν δυο εικο-

σιτετράωρα που ο ίδιος ο Σύνδεσµος Ελλήνων Βιοµηχάνων
βγήκε και απαίτησε να είναι 450 ευρώ ο µισθός. Ποιο µέλλον
υπάρχει µε 450 ευρώ; Ποιο ψωµί υπάρχει για τους εργαζόµενους
µε 450 ευρώ; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε συνάδελφε, δεν νοµίζω ότι κοµίζετε γλαύκα εις Αθήνας,

λέγοντας ότι το πάνω χέρι σ’ αυτό το σύστηµα παραγωγής και
διανοµής των αγαθών το έχει αυτός που κατέχει τα µέσα παρα-
γωγής. 

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εσείς το υπερασπίζεστε όµως!
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Όταν αλλάξει, θα πάρουµε και εµείς τη θέση
µας. Αυτή τη στιγµή, πάντως, πρέπει να σας πω ότι υπερασπιζό-
µαστε –και αυτός είναι ο ρόλος του Υπουργείου Εργασίας- αυτό
που δίνει τη δυνατότητα στους εργαζόµενους να προστατεύσουν
το κοµµάτι του µόχθου που τους αναλογεί, δηλαδή τη συλλογική
σύµβαση που λέει ότι τόσο είναι το µεροκάµατο και δίνει όρια
στον εργοδότη, στα πλαίσια του γεγονότος ότι κατέχει και τα
µέσα παραγωγής.

Σας είπα νωρίτερα ότι εµείς έχουµε στα χέρια µας τη διαδικα-
σία της διαµεσολάβησης, η οποία είναι συµφιλιωτικού χαρα-
κτήρα. Δεν είναι επαναστατική µέθοδος να υποχρεώσουµε τον
εργοδότη πώς θα παράγει και πώς θα πληρώσει. Σε αυτό το πλαί-
σιο λειτουργούν και τα συνδικάτα...

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εσείς ψηφίσατε το νόµο που του επι-
τρέπει να καταργήσει τη συλλογική σύµβαση. 

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Σ’ αυτό το πλαίσιο, κύριε συνάδελφε, λει-
τουργούν και τα συνδικάτα. Τα ίδια τα συνδικάτα προσέρχονται
και υπογράφουν συλλογικές συµβάσεις, γνωρίζοντας ποιο είναι
το καθεστώς.

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εσείς ψηφίσατε το άρθρο 37 που κα-
ταλύει τις συλλογικές συµβάσεις, Τι λέτε τώρα;

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Εάν, λοιπόν, εσείς έχετε κάποιον άλλον
τρόπο, σ’ αυτό το πλαίσιο, για να λύσουµε το πρόβληµα, σας
είπα να µας βοηθήσετε. Δεν θέλουµε να κλείσει το εργοστάσιο.
Αυτή η αντιπαράθεση φοβούµαι ότι θα οδηγήσει στο κλείσιµο
του εργοστασίου.

Εµείς και στις δύο τριµερείς συναντήσεις που έγιναν –δεν
ήµουν εγώ παρών, ήταν η Γενική Γραµµατέας του Υπουργείου-
πιέσαµε την εργοδοσία -γιατί πρώτο µας µέληµα είναι το πρό-
βληµα των ανέργων- να ανακαλέσει τις απολύσεις, για να ξεκι-
νήσει η συζήτηση. Έχω τα πρακτικά και µπορώ να σας τα δώσω,
εάν θέλετε, που η εργοδοσία αποδέχθηκε στην πρώτη συνάν-
τηση την ανάκληση των τριάντα τεσσάρων απολύσεων, δέχ-
θηκε…

ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Εάν υπογράψουν όλοι για πεντάωρο.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Αυτοί ήταν οι όροι της εργοδοσίας. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Είπε να υπογράψουν όλοι.
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Κυρία Πρόεδρε, θέλω να γίνει διακριτός ο
ρόλος µας. Εγώ δεν υπερασπίζοµαι τα επιχειρήµατα της εργο-
δοσίας. Εγώ κάνω µια ενηµέρωση της Βουλής, όπως είµαι υπο-
χρεωµένος, µε βάση την ερώτησή σας, κύριε συνάδελφε. 

Σας λέω, λοιπόν, ότι έχω στα χέρια µου τα πρακτικά της τρι-
µερούς διαδικασίας συµφιλίωσης. Η επιχείρηση, µετά από πρό-
ταση της Γενικής Γραµµατέως του Υπουργείου που προήδρευσε
σ’ αυτή την τριµερή, δέχθηκε να ανακληθούν οι απολύσεις και
έβαλε στο τραπέζι αυτά που αυτή ήθελε να διεκδικήσει. Οι ερ-
γαζόµενοι δεν τα δέχθηκαν. Έχουν το σωµατείο τους, την αυτο-
νοµία τους, τη γενική συνέλευση, τη συµπαράσταση όλου αυτού
του κόσµου που λέτε εσείς και θεωρούν ότι έτσι θα είναι σε πλε-
ονεκτική θέση. Δεν θα παρέµβω εγώ στους εργαζόµενους. Επα-
ναλαµβάνω, όµως, ότι πέρα από αυτή τη διαδικασία της
τριµερούς και να διαφυλάξω το νόµο που λέει…

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΖ’ - 28 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                          2033



ΙΩΑΝΝΗΣ ΠΡΩΤΟΥΛΗΣ: Ποια είναι η γνώµη σας; Να πάνε στο
χαλυβουργείο για 500 ευρώ;

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Εγώ, κύριε συνάδελφε, δεν θα τους συµβού-
λευα, µου περισσεύει αυτός ο ρόλος. Εγώ διαφυλάττω, πρώτον,
την τήρηση της συλλογικής σύµβασης, που λέει πόσο είναι το
µεροκάµατο, την τήρηση του νόµου για τις απολύσεις. Από εκεί
και πέρα, εάν πάµε σε καταστάσεις, που απεύχοµαι να πάµε, δη-
λαδή συγκρουσιακές και νοµικού χαρακτήρα λύσεις, όπως απει-
λεί η εργοδοσία, τότε το Υπουργείο θα βρεθεί στη δύσκολη θέση
να βρίσκει θεραπείες γι’ αυτούς τους ανέργους που θα είναι στο
δρόµο. Δεν το θέλουµε αυτό. 

Επειδή έχετε µια ενεργή ανάµειξη στα πράγµατα –παρακο-
λουθώ τη δραστηριότητά σας- σας λέω ότι το Υπουργείο είναι
στη διάθεση του σωµατείου αύριο το πρωί, εάν νοµίζει ότι µπο-
ρούµε να αναλάβουµε µια νέα διαµεσολαβητική προσπάθεια µε
κατεύθυνση πίεσης προς τη βιοµηχανία να µετριάσει τις απαιτή-
σεις της και να βρούµε ένα επίπεδο συνεννόησης. Αυτό θέλω να
δηλώσω επίσηµα στη Βουλή.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω µια ανακοίνωση προς το

Σώµα.
Ο Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. Σταύρος Καλαφάτης και ο

Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. Κυριάκος Μητσοτάκης ζητούν ολιγοή-
µερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Η Βουλή ενέκρινε τις

ζητηθείσες άδειες.
Συνεχίζουµε µε την τέταρτη µε αριθµό 209/22-11-2011 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθό-
δοξου Συναγερµού κ. Άγγελου Κολοκοτρώνη προς τους Υπουρ-
γούς Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης και Ανάπτυξης, Αντα-
γωνιστικότητας και Ναυτιλίας, σχετικά µε την ανάγκη δηµιουρ-
γίας προγραµµάτων ενίσχυσης της εργασίας και της επιχειρη-
µατικότητας των νέων στη χώρα µας.

Στην ερώτηση του κ. Κολοκοτρώνη θα απαντήσει επίσης ο
Υφυπουργός Εργασίας και κοινωνικής Ασφάλισης κ. Κουτσού-
κος, αφού πρώτα ο κ. Κολοκοτρώνης την παρουσιάσει.

Έχετε το λόγο, κύριε συνάδελφε.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Προκαλούν σοκ, κύριε Υπουργέ, τα στοιχεία που υπάρχουν σε

σχέση µε τη µετανάστευση νέων ανθρώπων, κυρίως τους τελευ-
ταίους µήνες. Και σύµφωνα µε τα στοιχεία αυτά που έχω στη διά-
θεσή µου, εβδοµήντα έξι νέοι άνθρωποι έχουν στείλει τα
βιογραφικά τους σε εταιρείες που ασχολούνται µε τα ζητήµατα
της εύρεσης εργασίας στο εξωτερικό. 

Από µία πρόσφατη έρευνα, άλλωστε, προέκυψε ότι οι νέοι από
είκοσι δύο έως τριάντα πέντε ετών είναι αποφασισµένοι, ευχαρί-
στως µάλιστα, να εγκαταλείψουν τη χώρα, προκειµένου να βρουν
µια θέση εργασίας στο εξωτερικό. Μάλιστα, οι µισοί από αυτούς
έχουν κάνει και τις πρώτες ενέργειες προκειµένου να επιτύχουν
τον στόχο αυτό, την ώρα που η Μητέρα-Ελλάδα αδυνατεί να
τους προσφέρει το αυτονόητο, δηλαδή µια θέση εργασίας. 

Πέραν αυτού, η Ελλάδα αποστερείται αυτού του νεανικού
ανθού που την εγκαταλείπει, των νέων ανθρώπων, δηλαδή,
στους οποίους θα µπορούσε να στηριχθεί το µέλλον αυτού του
τόπου. Γι’ αυτό σας ερωτώ: Πρώτον, ποια είναι τα µέτρα που
έχουν ληφθεί από την Κυβέρνησή σας, προκειµένου να υπάρξει
ανάσχεση αυτού του κύµατος µετανάστευσης των νέων; Και
κατά δεύτερο λόγο, για να υπάρξει µια ελπίδα σε όλους αυτούς
τους ανθρώπους που είναι έτοιµοι -ενώ άλλοι την έχουν ήδη εγ-
καταλείψει- να εγκαταλείψουν την πατρίδα τους, να µας πείτε αν
σκέφτεστε να οργανώσετε µια τέτοια καµπάνια που να τους πλη-
ροφορεί σε ποιες υπηρεσίες µπορούν να απασχοληθούν και
ποιες ενέργειες έχουν γίνει προς την κατεύθυνση αυτή, ώστε να
µπορέσουν να µείνουν στην πατρίδα, να εργαστούν και να δηµι-
ουργήσουν εδώ.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο.

ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-
νικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, το θέµα το οποίο αγγίζετε
µε την ερώτησή σας, προφανώς δεν µπορεί να εξαντληθεί στα
όρια µιας ερώτησης. Θα έλεγα ότι θα ήθελε µια αναλυτική συζή-
τηση στη Βουλή, γιατί έτσι κι αλλιώς έχουµε αυτό το µεγάλο πρό-
βληµα της ανεργίας, αλλά, όπως δείχνουν τα στοιχεία, τα οποία
κι εσείς επικαλεστήκατε, ένα µεγάλο µέρος αυτών των ανέργων
που φτάνει και ξεπερνάει το 40% είναι νέοι άνεργοι από δεκα-
πέντε ως είκοσι τεσσάρων ετών. 

Βέβαια, κύριε συνάδελφε, θα πρέπει να µας απασχολήσει και
το γεγονός ότι την ώρα που αυτοί οι νέοι είναι άνεργοι, ψάχνουν
για δουλειά, συµπληρώνουν αυτό το διεθνές βιογραφικό, αναζη-
τώντας εργασία και σε άλλες χώρες, την ίδια ώρα στη χώρα µας
είναι άλλοι τόσοι και περισσότεροι εργαζόµενοι από τρίτες
χώρες, οι περισσότεροι από τους οποίους είναι ανασφάλιστοι και
πρέπει να δούµε πώς θα αντιµετωπίσουµε αυτό το φαινόµενο της
µαύρης εργασίας για να δώσουµε θέση σε αυτούς τους ανθρώ-
πους. Και εν πάση περιπτώσει, γίνεται και από την πλευρά µας
µια προσπάθεια σε αυτή την κατεύθυνση.

Το γεγονός ότι η ανεργία είναι αντικείµενο της ύφεσης είναι
αναµφισβήτητο.

Εποµένως, η δουλειά του Υπουργείου είναι, όπως είπατε κι
εσείς εύστοχα, να ανασχέσει αυτό το φαινόµενο. Δεν µπορεί να
το αντιµετωπίσει, γιατί η πλήρης αντιµετώπισή του έχει να κάνει
µε το ξεπέρασµα της ύφεσης µε την ανάπτυξη, µε τη δηµιουργία
θέσεων εργασίας. 

Εγώ θέλω να σας πω -µια και την Πέµπτη ενηµερώσαµε τη
Διαρκή Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων της Βουλής και µετά
ανακοινώσαµε τα προγράµµατα για την αντιµετώπιση της ανερ-
γίας- ότι µέχρι τώρα οκτακόσιες είκοσι χιλιάδες συνάνθρωποί
µας έχουν βρει µια θέση είτε απασχόλησης είτε κατάρτισης
µέσω των προγραµµάτων του Υπουργείου και µε τα καινούργια
προγράµµατα άλλες τριακόσιες χιλιάδες περίπου συνάνθρωποί
µας θα βρουν µια τέτοια θέση.

Στο πρόγραµµα που παρουσιάσαµε –και θα το καταθέσω στη
Βουλή- προτεραιότητα έχουν οι νέοι. Είναι συγκεκριµένα προ-
γράµµατα που αναφέρονται στις συγκεκριµένες ηλικίες των νέων
από δεκαπέντε έως είκοσι τεσσάρων ετών. Είναι πάρα πολλά.
Είναι διάσπαρτα. Μερικές φορές δεν φτάνουν στους τελικούς
αποδέκτες. Και θέλω να ενηµερώσω το Σώµα σήµερα ότι σε συ-
νεργασία του Υπουργείου, του Υπουργείου Ανάπτυξης και του
Υπουργείου Παιδείας δηµιουργείται το step.gov, όπου όλοι οι
νέοι µε ένα πλήκτρο θα µπορούν να δουν το σύνολο των προ-
γραµµάτων που βρίσκεται σε εξέλιξη, γιατί είναι διάσπαρτα, δεν
φτάνουν στον τελικό αποδέκτη και δεν χρησιµοποιούνται µε
επάρκεια από αυτούς που πρέπει. 

Η εκτίµησή µας, λοιπόν, είναι ότι µε την παρουσίαση όλων των
προγραµµάτων µαζί, µε την εντατικοποίηση της δουλειάς για την
προκήρυξη και την αποδοτικότητά τους θα υπάρξουν περισσό-
τερες ευκαιρίες. Μπορώ να σας καταθέσω τον πίνακα για να µην
κουράζω το Σώµα κι εσάς και περιµένω να ακούσω τις απόψεις
σας πάνω σ’ αυτό. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Άγγελος Κολοκοτρώνης.
ΑΓΓΕΛΟΣ ΚΟΛΟΚΟΤΡΩΝΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κατ’ αρχάς, κύριε Υπουργέ, θα αποφύγω τον πειρασµό να ανα-

φερθώ σ’ αυτό που ήδη θίξατε εσείς περί της µαύρης εργασίας
των αλλοδαπών, περί της οποίας πολλά έχουµε πει κατά καιρούς
εδώ για να εισπράξουµε διάφορα κοσµητικά επίθετα. 

Κοιτάξτε, τα προβλήµατα δεν χρειάζονται ετικέτες. Καλό είναι
–και δεν αναφέροµαι σε εσάς προσωπικά- να αρκούµαστε στην
προσπάθεια για την αντιµετώπιση των προβληµάτων χωρίς, όταν
δεν έχουµε επιχειρήµατα, να καταφερόµαστε ο ένας εναντίον
του άλλου, επειδή ακριβώς θέλουµε να ξεφύγουµε από το θέµα.
Ξεφεύγω, λοιπόν, από αυτόν τον πειρασµό. 

Θέλω να σας πω κάτι για το οποίο είµαι βέβαιος ότι είστε σύµ-
φωνος. Κύριε Υπουργέ, χειρότερη και από την οικονοµική χρεο-
κοπία είναι η χρεοκοπία των ιδεών, των ιδεωδών και των
οραµατισµών ή των οραµάτων –αν θέλετε- που πρέπει να έχει
κυρίως η νέα γενιά. 
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Κράτησα για τη δευτερολογία µου ορισµένα στοιχεία τα οποία
είναι ιδιαιτέρως συγκλονιστικά και είµαι βέβαιος ότι µε την ευαι-
σθησία που σας διακρίνει θα τα λάβετε σοβαρά υπ’όψιν σας.
Σύµφωνα µε µία έρευνα που έχει γίνει, η εκτεταµένη διαφθορά
και η έλλειψη κανόνων αξιοκρατίας είναι ένας από τους σηµαν-
τικότερους λόγους που οδηγεί τους νέους να βρουν εργασία στο
εξωτερικό. Η ανεργία, όπως σωστά είπατε νωρίτερα, στους
νέους µέχρι είκοσι τεσσάρων ετών έχει ξεπεράσει το 42,5%.
Εσείς έχετε προωθηµένα στοιχεία ως αρµόδιος Υπουργός και εί-
πατε νοµίζω ότι έχει φτάσει µέχρι και 45%. Χιλιάδες πλήρους ερ-
γασίας µετατράπηκαν σε µερικής η εκ περιτροπής εργασίας των
400 και 300 ευρώ.

Ο διοικητής του ΟΑΕΔ δήλωσε ότι για κάθε εκατό και πλέον
πτυχιούχους, οι θέσεις που µπορεί να προσφέρει η πολιτεία είναι
µόλις δεκαπέντε. Τη δεκαετία του 1960, όπως γνωρίζετε, είχαµε
µία µετανάστευση εργατικού δυναµικού. Υπάρχει µια ποιοτική
διαφορά στο µεγάλο κύµα µετανάστευσης που βιώνουµε και
ζούµε σήµερα. 

Διότι, όπως είπα και στην πρωτολογία µου, πρόκειται για αν-
θρώπους οι οποίοι έχουν τίτλους σπουδών, πανεπιστηµιακή µόρ-
φωση, µεταπτυχιακά, γεγονός το οποίο θα πρέπει να µας
ανησυχήσει ιδιαιτέρως διότι, όπως πρόλαβα και είπα στην πρω-
τολογία µου, οι άνθρωποι αυτοί είναι εκείνοι ακριβώς που θα
έπρεπε και πρέπει να αποτελούν την ελπίδα για την πατρίδα µας,
για το αύριο, για τη δηµιουργία και θα πρέπει να επιτελέσει το
χρέος που έχει απέναντι και σ’ αυτούς, αλλά που έχουµε κι όλοι
απέναντι στην Ιστορία. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής Ασφά-

λισης κ. Κουτσούκος. 
ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας και Κοινω-

νικής Ασφάλισης): Κύριε συνάδελφε, δεν έκανα αυτήν την ανα-
φορά για να πάµε σε κανενός είδους αντιπαράθεση. Προφανώς
όµως ανέδειξα µια αντίθεση που υπάρχει, µεταξύ των πολλών
που υπάρχουν στην κοινωνία µας.

Σε άλλες εποχές οι παππούδες µας αναγκάζονταν να φύγουν,
όπως ο δικός µου ο παππούς που αναγκάστηκε να φύγει από τα
βουνά της Αρκαδίας και να πάει στην Αµερική. Άλλες φορές τους
διώχνανε µε συµφωνίες, όπως έγινε τη δεκαετία του ’60. Τώρα,
επειδή οι νέοι µας έχουν αποκτήσει προσόντα –κι έχουν πληρώ-
σει, για να αποκτήσουν προσόντα, και οι γονείς τους και η εθνική
οικονοµία- ανοίγουν τα φτερά τους σε νέους ορίζοντες, µιας και
η χώρα µας περνάει αυτήν την ύφεση. Αυτή είναι µία πραγµατι-
κότητα. Δεν µπορεί κανείς να την αγνοήσει.

Ούτε µπορεί να ισχυριστεί κάποιος ότι µε τα προγράµµατα στα
οποία αναφέρθηκα και για τα οποία είπα ότι θα καταθέσω τη σχε-
τική λίστα στα Πρακτικά -είναι περίπου δέκα προγράµµατα και
αφορούν εκατόν δεκαπέντε χιλιάδες νέους, ένα ποσοστό δηλαδή
15% του συνόλου των προγραµµάτων απευθύνεται στους νέους-
θεραπεύουµε το πρόβληµα. Γίνεται µία προσπάθεια.

Εκείνο που έχει σηµασία σ’ αυτήν τη φάση που είµαστε είναι
να υπάρξει η ανάπτυξη, που θα δώσει τη δυνατότητα θέσεων
απασχόλησης υψηλού επιπέδου. Αυτό αναζητούν οι νέοι µας και
δικαίως. 

Άρα, έχουµε ένα βασικό σηµείο συµφωνίας στην προσπάθεια
που πρέπει να κάνουµε και στην καταγραφή των στοιχείων και
σε κάθε περίπτωση προσπαθούµε να θεραπεύσουµε κι αυτά που
εσείς σηµειώσατε ότι είναι τα στοιχεία που αποθαρρύνουν τους
νέους. Διότι ξέρετε πολύ καλά, αγαπητέ συνάδελφε, ότι έχει γίνει
µια προσπάθεια να εγκατασταθεί ένα σύστηµα πλήρους αξιοκρα-
τίας στις προσλήψεις του δηµοσίου, χωρίς αυτό να σηµαίνει ότι
µηδενίζουµε αυτό που έγινε µε το ν. 2190 του αείµνηστου Σάκη
Πεπονή. Τώρα, λοιπόν, έχει εγκατασταθεί και το αναγνωρίζουν
όλοι. Ακόµα και στα προγράµµατα του ΟΑΕΔ και στα προγράµ-
µατα της επαγγελµατικής κατάρτισης µπαίνουν για πρώτη φορά
τέτοια κριτήρια, ώστε να ξέρει ο νέος ότι δεν χρειάζεται να πάει
να «προσκυνήσει» σε κανένα γραφείο Βουλευτή, δηµάρχου ή
Υπουργού.

Είµαστε σε µία φάση που εκ των πραγµάτων η αδήριτη ανάγκη

της διαφάνειας και της αξιοκρατίας µπορεί να αλλάξει τις αντι-
λήψεις των νέων. Όµως επαναλαµβάνω ότι παρά την προσπά-
θεια, το πρόβληµα εξακολουθεί και παραµένει µεγάλο. 

Η δικιά µας προσδοκία είναι ότι µε την σταθεροποίηση της οι-
κονοµίας, µε το ξεπέρασµα της κρίσης, µε το «να βγούµε στο ξέ-
φωτο», όπως λέει το οικονοµικό επιτελείο της Κυβέρνησης, θα
δηµιουργηθούν θέσεις εργασίας και απασχόλησης. Μέχρι τότε
τα προγράµµατά µας έχουν να κάνουν µε την ανακούφιση, µε
την ανάσχεση και επαναλαµβάνω ότι µε τις εκτιµήσεις τις δικές
µας, 3% έως 4% της ανεργίας έχει ανασχεθεί απ’ αυτά τα προ-
γράµµατα και πάνω από ένα εκατοµµύριο συνάνθρωποί µας, µε-
ταξύ των οποίων εκατό και πλέον χιλιάδες νέοι, έχουν βρει
αποκούµπι, είτε µε τη διατήρηση µιας θέσης εργασίας είτε µε τη
δηµιουργία µιας θέσης εργασίας µε τα προγράµµατα της νέας
επιχειρηµατικότητας είτε µε τα προγράµµατα επαγγελµατικής
κατάρτισης και επανακατάρτισης. 

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υφυπουργός Εργασίας και Κοινωνικής

Ασφάλισης κ. Ιωάννης Κουτσούκος καταθέτει για τα Πρακτικά το
προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµή-
µατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτι-
κών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εµείς σας ευχαρι-
στούµε. 

Κύριοι συνάδελφοι, έχουν διανεµηθεί τα Πρακτικά της Τετάρ-
της 12 Οκτωβρίου 2011, της Παρασκευής 14 Οκτωβρίου 2011,
της Δευτέρας 17 Οκτωβρίου 2011 και της Τετάρτης 19 Οκτω-
βρίου 2011 και ερωτάται το Σώµα αν τα επικυρώνει. 

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Συνεπώς τα Πρακτικά

της Τετάρτης 12 Οκτωβρίου 2011, της Παρασκευής 14 Οκτω-
βρίου 2011, της Δευτέρας 17 Οκτωβρίου 2011 και της Τετάρτης
19 Οκτωβρίου 2011 επικυρώθηκαν. 

Συνεχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 188/21-11-2011 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή του Πανελλήνιου Σο-
σιαλιστικού Κινήµατος κ. Φραγκίσκου Παρασύρη προς τον
Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε τους οικοδοµικούς συνεταιρισµούς Κρήτης. 

Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Παρασύρης. 
ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, η επίκαιρη ερώτηση αφορά τους οικοδοµικούς

συνεταιρισµούς και τις ιδιωτικές πολεοδοµήσεις στην ανατολική
Κρήτη και ιδιαίτερα στο Νοµό Ηρακλείου, οι οποίοι –θα το γνω-
ρίζετε, καθότι έχουµε κάνει και σχετικές συναντήσεις όλοι οι Βου-
λευτές για το επίµαχο ζήτηµα- βρίσκονται σε µια κατάσταση
στασιµότητας για µεγάλο χρονικό διάστηµα.

Ιδιαίτερα, κάποιοι από αυτούς έχουν ξεκινήσει την προσπάθεια
ολοκλήρωσης πριν από είκοσι χρόνια και εντοπίζουµε ότι το µε-
γαλύτερο εµπόδιο ώστε να προχωρήσουν αυτές οι ιδιωτικές ορ-
γανωµένες πολεοδοµήσεις είναι το εµπόδιο της γραφειοκρατίας,
τα γρανάζια του κρατικού µηχανισµού και το ατελές νοµικό και
θεσµικό πλαίσιο, το οποίο δεν βοηθά καθόλου για να προχωρή-
σουν αυτές οι πολεοδοµήσεις.

Καταλαβαίνετε, λοιπόν, ότι σε αυτό το καθεστώς πολλοί συ-
νάνθρωποί µας, ιδιαίτερα στο Νοµό Ηρακλείου, παραµένουν σε
ένα καθεστώς αγωνίας και απαισιοδοξίας, παρότι µιλάµε για το
Νοµό Ηρακλείου, όπου επίσης γνωρίζετε ότι υπάρχει οξύ πρό-
βληµα διευθέτησης των οικιστικών µας ζητηµάτων µε τα χιλιάδες
αυθαίρετα και µε την αδυναµία να προχωρήσουν τα πολεοδοµικά
σχέδια και τα σχέδια επεκτάσεων των πόλεων. Θα µπορούσε,
λοιπόν, να είναι µια διέξοδος αυτή η οργανωµένη πολεοδόµηση. 

Πάµε, όµως, στα στοιχεία που λένε ότι οι δεκαοκτώ συνολικά
συνεταιρισµοί, οι οποίοι έχουν αιτηθεί για να προχωρήσουν, εκ-
κρεµούν σε κάποιο στάδιο της ολοκλήρωσης, είτε γιατί έχουν
κολλήσει σε κάποια υπηρεσία του Υπουργείου είτε σε κάποιο έγ-
γραφο είτε σε κάποια µελέτη, παγώνοντας έτσι όλη ουσιαστικά
τη διαδικασία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Την ίδια στιγµή δεν έχουµε τη δυνατότητα, παρότι βιώνουµε
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µια πολύ δύσκολη οικονοµική κατάσταση, να υπάρξει µια άνθηση
της οικονοµικής δραστηριότητας και όλων των συναφών µε την
οικοδοµή επαγγελµάτων. Θα ήταν µια πολύ δηµιουργική διέξο-
δος να προχωρήσουν αυτές οι πολεοδοµήσεις. Αφορά µόνο τους
εννέα οικοδοµικούς συνεταιρισµούς που είναι σε ένα πιο προχω-
ρηµένο στάδιο, γύρω στις τρεισήµισι χιλιάδες κατοικίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Πρέπει να ολοκληρώ-
σετε. 

ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Ολοκληρώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Ρωτώ, λοιπόν, αν για κάθε περίπτωση θα µπορούσαµε να ξεµ-

πλοκάρουµε αυτή τη διαδικασία. Γι’ αυτό γίνεται η επίκαιρη ερώ-
τηση, για να µου απαντήσετε αν υπάρχει από την πλευρά σας η
διάθεση ώστε να αντιµετωπίσουµε αυτήν τη γραφειοκρατία, η
οποία εµποδίζει την εκκίνηση των οικοδοµικών συνεταιρισµών
και σε ποιο στάδιο –αν κάποιοι από αυτούς που έχουν προχωρή-
σει- βρίσκονται έτσι ώστε να µπορέσουν να τελεσφορήσουν.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Παρασύρη θα απαντήσει ο Ανα-

πληρωτής Υπουργός κ. Σηφουνάκης. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-

βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κυρία Πρόεδρε, κύριε συνάδελφε, όπως ξέρετε, η διαδικασία
χωροθέτησης και πολεοδόµησης για τις εκτάσεις των οικοδοµι-
κών συνεταιρισµών -των ιδιωτικών πολεοδοµήσεων- περιγράφον-
ται σαφέστατα στο ν.2508/1999. Σύµφωνα µε αυτόν –και µάλιστα
στην παράγραφο 6- από τη Διεύθυνση Πολεοδοµικού Σχεδια-
σµού του Υπουργείου Περιβάλλοντος χορηγείται βεβαίωση ότι
η συγκεκριµένη έκταση βρίσκεται εντός της περιοχής ΠΕΡΠΟ. 

Ξέρετε πολύ καλά επίσης ότι πριν περίπου από δεκατρία-δε-
κατέσσερα χρόνια, αν θυµάµαι καλά, προσδιορίστηκαν σε όλη
την ελληνική επικράτεια οι περιοχές ΠΕΡΠΟ που έπρεπε να πλη-
ρούν συγκεκριµένες προδιαγραφές και ουσιαστικά είναι οι πε-
ριοχές όπου µπορεί να αναπτύσσεται η ιδιωτική πολεοδόµηση,
αυτό που λέγαµε παλαιότερα οικοδοµικοί συνεταιρισµοί. Αυτή η
Διεύθυνση του Πολεοδοµικού Σχεδιασµού εξετάζει τις αιτήσεις,
κατά πόσο δηλαδή πληρούνται οι προϋποθέσεις του νόµου. 

Αµέσως µετά οι ενδιαφερόµενοι υποβάλλουν την πρόταση του
ρυµοτοµικού σχεδίου και τον πολεοδοµικό κανονισµό, ώστε σύµ-
φωνα µε τις διατάξεις του νόµου να ακολουθηθεί η διαδικασία
για την έγκριση της πολεοδόµησης. Για τη χορήγηση αυτής της
βεβαίωσης, σύµφωνα πάντα µε τον ίδιο νόµο, το ν. 2508, οι ίδιοι
οι ενδιαφερόµενοι προσκοµίζουν φάκελο µε τα δικαιολογητικά
που προβλέπονται από τη συγκεκριµένη απόφαση υπουργική
απόφαση και συγκεκριµένα την υπ’ αριθµόν 24745 υπουργική
απόφαση.

Στην Κρήτη υπάρχει πράγµατι έντονο ενδιαφέρον, ίσως τόσο
µεγάλο όσο δεν υπάρχει στις άλλες δώδεκα περιφέρειες της
χώρας, προκειµένου να υπάρξει συνεταιριστική –όπως τη λέµε-
δόµηση ή ιδιωτική πολεοδόµηση. 

Συνολικά, λοιπόν, έχουν υποβληθεί στο Υπουργείο µας τριάντα
αιτήµατα ιδιωτικών πολεοδοµικών συνεταιρισµών για τη χορή-
γηση βεβαίωσης, σύµφωνα µε το άρθρο που σας ανέφερα πριν.
Μέχρι σήµερα έχουν χορηγηθεί εννέα (9) βεβαιώσεις σε συνε-
ταιρισµούς που πληρούν τις προϋποθέσεις που σας ανέφερα,
δηλαδή εννέα αιτήµατα έχουν ικανοποιηθεί.

Πράγµατι δεν έχει ολοκληρωθεί µέχρι σήµερα η διαδικασία χο-
ρήγησης της βεβαίωσης για πολλές άλλες. Όµως το γεγονός ότι
παρατηρείται µία καθυστέρηση στην προώθηση των εγκρίσεων
οφείλεται, κυρίως, και στο ότι στην πλειοψηφία αυτών των θεµά-
των διαπιστώθηκαν και ελλείψεις και δεν έχουν προσκοµισθεί σε
πάρα πολλές περιπτώσεις τα αναγκαία έγγραφα ή οι αναγκαίες
πιστοποιήσεις που έχουν ζητηθεί. 

Υπάρχει µια πολύ µεγάλη επιτάχυνση διαδικασιών και µε δική
µου εντολή, προκειµένου οι συνεταιρισµοί, δηλαδή οι αιτήσεις
που τηρούν αυτές τις προϋποθέσεις, να µπορούν να ικανοποι-
ηθούν. Πρέπει να σας πω, όµως, ότι το πρόβληµα είναι αµφί-
δροµο. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο ερωτών
Βουλευτής κ. Παρασύρης. 

ΦΡΑΓΚΙΣΚΟΣ ΠΑΡΑΣΥΡΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η αλήθεια είναι
ότι µετά από πιέσεις η Δηµόσια Διοίκηση έχει προχωρήσει ξε-
περνώντας µε ταχύτερους ρυθµούς κάποια γραφειοκρατικά εµ-
πόδια. Ωστόσο, εδώ πρέπει να συµφωνήσουµε ότι ο ν.2508 δεν
έχει λειτουργήσει και δεν έδειξε ότι µπορεί να λειτουργήσει στην
κατεύθυνση αυτή για την οργανωµένη συνεταιριστική πολεοδό-
µηση. Δείχνει ότι δεν δίνει λύσεις. 

Και επειδή οι ιδιωτικές πολεοδοµήσεις, ιδιαίτερα στις µέρες
µας, ενδείκνυνται και µάλιστα έχουν αφοµοιωθεί σε όλο τον ευ-
ρωπαϊκό χώρο, αλλά στην Ελλάδα δεν έχουν αφοµοιωθεί στο
βαθµό που έπρεπε από τη Δηµόσια Διοίκηση -δεν έχει δηλαδή
εµπεδωθεί αυτή η κουλτούρα για να πάµε στις ιδιωτικές πολεο-
δοµήσεις- θα πρέπει να συµφωνήσουµε ότι υπάρχει ένα σοβαρό
ζήτηµα σ’ όλο το µηχανισµό, σ’ όλο το σύστηµα, το οποίο µε αρ-
γούς ρυθµούς δίνει τις σχετικές αδειοδοτήσεις, οι οποίες θα πρέ-
πει να σας πω ότι ξεπερνούν τις εκατό. Μιλάµε δηλαδή για εκατό
εγκρίσεις από το ένα γραφείο και από τη µια υπηρεσία στην
άλλη. Οπότε καταλαβαίνετε ότι υπάρχουν και άλλα ζητήµατα που
µπορεί ο κάθε συνεταιρισµός να είναι και αντικείµενο -θα έλεγα
καλοπροαίρετα- εκµετάλλευσης εξουσιαστικής από τον υπεύ-
θυνο. Επίσης, ο κοινοβουλευτικός έλεγχος έχει κάποια σηµασία
όταν µπορούµε να κάνουµε και κάποια πρόταση, γνωρίζοντας
πολύ καλά τι συµβαίνει στο κοµµάτι της ιδιωτικής συνεταιριστι-
κής πολεοδόµησης.

Έχω να σας κάνω µια πρόταση. Θα πρέπει αυτές οι υποθέσεις
που αφορούν τις συνεταιριστικές πολεοδοµήσεις να γίνουν εσω-
τερική υπόθεση του Υπουργείου και της ίδιας της διοίκησης και
να κατατίθεται συνολικά µια µελέτη, η οποία θα εµπεριέχει βε-
βαίως, όλα τα επιµέρους ζητήµατα και υποµελέτες που χρειάζον-
ται. Μ’ αυτόν τον τρόπο, να ανατίθενται σε κάποιους δηµόσιους
λειτουργούς και σε ένα εύλογο και πολύ συγκεκριµένο διάστηµα
να υπάρχει µια ουσιαστική και οριστική απάντηση από το συγκε-
κριµένο Υπουργείο.

Όπως καταλαβαίνετε, αυτό θέλει αλλαγή και του νοµικού πλαι-
σίου. Και σε επίπεδο διοικητικό, όµως, θα πρέπει να γίνουν αλ-
λαγές. Μάλιστα, προτίθενται πολλοί απ’ αυτούς να αναλάβουν
και το κόστος που θα έχουν οι σχετικές υπηρεσίες, είτε µε ένα
παράβολο είτε µε ένα τέλος.

Αυτή η διαδικασία, όπως καταλαβαίνετε, θα επιφέρει µια εξαι-
ρετικά σηµαντική απλοποίηση στην όλη διαδικασία. Θα αυξήσει
την προβλεψιµότητα, ώστε κάθε συνεταιρισµός να γνωρίζει πότε
και αν θα µπορεί να προχωρήσει στην πολεοδόµηση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξης του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κυρία Πρόεδρε, πολύ σύντοµα.
Το δεύτερο που θέλω να ρωτήσω είναι, αν θα µπορούσαµε να

κάνουµε µία αποκέντρωση των αρµοδιοτήτων. Είναι κάπως οξύ-
µωρο η διεύθυνση δασών να δίνει την άδεια για να προχωρήσει
και οι τρεις τοπικές υπηρεσίες των αρχαιοτήτων που έχουµε να
χρειάζονται επιπλέον στην κοινή υπουργική απόφαση, την υπο-
γραφή και από το Υπουργείο Πολιτισµού αλλά και από το Υπουρ-
γείο Γεωργίας. Νοµίζω ότι µία αποκέντρωση της όλης
διαδικασίας θα συνηγορούσε έτσι, ώστε να αυξήσουµε την τα-
χύτητα.

Θα έλεγα ότι θα µπορούσατε να κάνετε πειραµατικά, στο
βαθµό που σας επιτρέπει σήµερα το νοµικό και θεσµικό πλαίσιο,
την ανάθεση σε κάποιους συγκεκριµένους δηµοσίους υπαλλή-
λους, οι οποίοι να µπορούσαν να φέρουν σε πέρας τους συγκε-
κριµένους συνεταιρισµούς που αφορούν το Νοµό Ηρακλείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Το λόγο έχει ο Αναπλη-
ρωτής Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, κ. Σηφουνάκης.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΗΦΟΥΝΑΚΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περι-
βάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Κύριε συνά-
δελφε, ξέρετε ότι πριν από το ν. 2508, υπήρχε ένα τεράστιο θέµα
µε τους λεγόµενους οικοδοµικούς συνεταιρισµούς. Σε έναν
τόπο, όπως είναι, αν θέλετε, η χώρα µας, είναι λάθος ο καθένας
ή η κάθε οµάδα πολιτών η οποία συνεταιρίζεται, να µπορεί να
κάνει οπουδήποτε το οτιδήποτε. Όπως έχουµε προϋποθέσεις για
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το πού µπορεί να γίνεται βιοµηχανία, για το πού µπορεί να υπάρ-
χει τουριστική ανάπτυξη και προσδιορίζονται µέσα από νόµους
και διατάγµατα, το ίδιο ισχύει και µε τους οικοδοµικούς συνεται-
ρισµούς.

Ο ν. 2508 έβαλε ουσιαστικά µετά το 1997 µια τάξη. Έγινε µε-
λέτη και προσδιορίστηκε από τη µελέτη σε ποιες συγκεκριµένες
περιοχές της χώρας µπορούν να δηµιουργούνται ιδιωτικές πο-
λεοδοµήσεις. Αυτό βεβαίως δεν το έκανε ο µελετητής. Την πρό-
ταση τού µελετητή που αφορούσε όλη την επικράτεια, ήρθαν στη
συνέχεια και τη συζήτησαν τα περιφερειακά συµβούλια, τα νο-
µαρχιακά συµβούλια κ.ο.κ.. Έτσι, λοιπόν, προσδιορίστηκαν στο
Νοµό Ηρακλείου κάποιες περιοχές ΠΕΡΠΟ.

Αυτό που έχω βρει εγώ στο Υπουργείο για τους οικοδοµικούς
συνεταιρισµούς, είναι µια τραγική κατάσταση. Γι’ αυτό και θυµά-
στε ότι, πριν από λίγο καιρό στο νόµο για το νέο τρόπο έκδοσης
αδειών δόµησης, αλλά και στο νόµο για την περιβαλλοντική αδει-
οδότηση βάλαµε κάποιες ρήτρες. Επιτέλους βάλαµε κάποια τάξη
σε συνεταιρισµούς που έγιναν επί δικτατορίας, που µετά από
τριάντα χρόνια και σε πολλές περιπτώσεις µετά από σαράντα
χρόνια, δεν έχουν ολοκληρώσει ούτε καν την υποδοµή και έχουν
πάρει χρήµατα από τους συνεταίρους. Δεν µπορεί να γίνει το ίδιο
πράγµα και µε τις ΠΕΡΠΟ.

Εγώ συµφωνώ ότι πρέπει κάποια πράγµατα να αλλάξουν. Ήδη
υπάρχει µία επιτροπή στο Υπουργείο, όπου προσπαθεί όχι να
βελτιώσει, αλλά να απλοποιήσει κατά κάποιο τρόπο ή ακόµα και
να αποκεντρώσει εκεί που χρειάζεται, τις διαδικασίες που προ-
βλέπει ο νόµος.

Πρέπει, όµως, να λάβουµε υπ’ όψιν µας ένα πράγµα. Κάποια
πράγµατα στα θέµατα της ιδιωτικής πολεοδόµησης πρέπει να
αλλάξουν ριζικά, διότι δεν είναι αποδοτικά. Δεν µπορεί για ένα
κτήριο που κτίζει ένας πολίτης για να κατοικήσει σε µια συγκε-
κριµένη περιοχή, να χρειάζεται να ακολουθήσει όλες τις διαδι-
κασίες από όλους τους οργανισµούς είτε αυτό αφορά το
Δασαρχείο είτε το Υπουργείο Πολιτισµού και για µια µεγάλη οι-
κιστική παρέµβαση, αν θέλετε, από ένα σύνολο συνεταίρων να
έχει λιγότερες υποχρεώσεις. Αναφέροµαι στο τελευταίο το οποίο
είπατε.

Άρα, η επιτροπή που υπάρχει στο Υπουργείο, µελετά όχι για
την απλοποίηση, αλλά για να είναι πιο αποτελεσµατικές και πιο
γρήγορες οι διαδικασίες και να µην υπάρχουν αµφισβητήσεις.
Από την άλλη πλευρά, οι εκκρεµότητες και τα αιτήµατα που
υπάρχουν, πρέπει να τα ξεµπερδέψουµε πιο γρήγορα για να
ξέρει ποιος από αυτούς µπορεί να προχωρήσει, σε ιδιωτική πο-
λεοδόµηση και ποιός δεν µπορεί.

Αυτό να είστε σίγουροι ότι θα το πετύχουµε –πιστεύω- και
πολύ σύντοµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ακολουθεί η δεύτερη µε αριθµό 202/22-11-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Ζήση Τζηκαλάγια προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την
αύξηση του κόστους του πετρελαίου θέρµανσης.

Το λόγο έχει ο κ. Τζηκαλάγιας.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Η πολύ σηµαντική ερώτηση για τη δυσβάσταχτη τιµή του πε-

τρελαίου θέρµανσης και τις ασφυκτικές καταστάσεις τις οποίες
δηµιουργεί, µε έκανε στο να προσπαθήσω και να την επαναφέρω
σήµερα για τρίτη φορά. Την πρώτη φορά δεν συζητήθηκε, λόγω
κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. Τη δεύτερη φορά δεν συζη-
τήθηκε, γιατί είχαµε τη συζήτηση για την ψήφο εµπιστοσύνης
στο νέο Πρωθυπουργό, είµαι σίγουρος όµως ότι ο κύριος Υπουρ-
γός γνωρίζει το θέµα, το έχει επεξεργαστεί και θα απαντήσει. 

Λέω, λοιπόν, κυρία Πρόεδρε, ότι σήµερα ειλικρινά όχι µόνο η
εκλογική µου περιφέρεια της Καστοριάς, αλλά ολόκληρη η δυ-
τική Μακεδονία, η οποία είναι ενηµερωµένη για το θέµα της πολύ
σηµαντικής ερώτησης για το πετρέλαιο θέρµανσης, µας παρα-
κολουθεί κυριολεκτικά µε κοµµένη την ανάσα. 

Το θέµα έχει δύο σκέλη: 
Το πρώτο σκέλος αφορά το γεγονός ότι η πολιτική της Κυβέρ-

νησης τού ΠΑΣΟΚ τα τελευταία δύο χρόνια, συνεχώς και δηµι-
ουργούσε µεγαλύτερες και χειρότερες συνθήκες φτώχειας και
εξαθλίωσης στον ελληνικό λαό. Η υπερβολική τιµή όµως στο πε-

τρέλαιο θέρµανσης σήµερα, οδηγεί κυριολεκτικά τα νοικοκυριά
σε παγωνιά. Στη βόρειο Ελλάδα και ιδιαίτερα στη δυτική Μακε-
δονία λόγω υψοµέτρου, έχουµε χειµώνα τουλάχιστον οκτώ µήνες
το χρόνο, που χρειάζεται θέρµανση. Η τιµή του πετρελαίου δι-
πλασιάστηκε. Το Μάρτιο του 2009 ήταν 46 λεπτά το λίτρο, το
Μάρτιο του 2011 ήταν 92 λεπτά και τώρα, είναι σχεδόν κοντά στο
1 ευρώ το λίτρο. 

Αν πούµε για κάποια ποιοτικά χαρακτηριστικά στο βιοτικό επί-
πεδο, στην ποιότητα ζωής, λέµε γενικά ότι είναι η θέρµανση, η
διατροφή, η ψυχαγωγία. Όταν κανείς δυσκολεύεται οικονοµικά,
πρώτα θα περιορίσει την ψυχαγωγία και τη διασκέδαση, σε δεύ-
τερο επίπεδο ίσως, θα περιορίσει την ένδυσή του, θα πει: «Περ-
νάω και φέτος µε αυτό το κουστούµι που έχω», σε τρίτο επίπεδο
θα σκεφτεί να περιορίσει τη διατροφή του, ίσως να σκεφτεί ότι
κάνει καλό και στην υγεία του, όταν υπάρχει φυσικά κατάχρηση
και το τελευταίο είναι η θέρµανση.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Αναπληρωτή Υπουργέ, κύριε Οικονόµου, ο άνθρωπος
δεν µπορεί να αντέξει κρυώνοντας, δεν µπορεί να ζήσει. Είναι τε-
ράστιο το πρόβληµα. Και κυριολεκτικά, υπάρχουν χιλιάδες συµ-
πολίτες µας τώρα, που κρυώνουν. Είµαστε στην καρδιά του
χειµώνα. Οι εκκλησίες άρχισαν να βγάζουν δίσκο για να εξασφα-
λιστούν κάποια ευρώ, κάποιες οικογένειες ευπαθείς, να εξασφα-
λίσουν τη θέρµανση. 

Κυρία Πρόεδρε, θα ακούσω τον κύριο Υπουργό και µετά θα
συνεχίσω. 

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Έχετε τη δευτερολο-

γία σας, για να συνεχίσετε. 
Ο Αναπληρωτής Υπουργός, κ. Οικονόµου, έχει το λόγο. 
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Σας ευχαριστώ. 
Η ερώτησή σας, την οποία την έχω και εδώ και την έχετε επα-

ναφέρει, ρωτάει ορισµένα πράγµατα, τα οποία δεν συµβαίνουν. 
Εάν η συζήτηση γενικώς, αφορά το πόσο δυσάρεστη είναι η

φτώχεια, τότε νοµίζω ότι είναι παγκοίνως αποδεκτό αυτό. Κανείς
δεν θα σας πει ότι είναι ευχαριστηµένος ούτε µε την άνοδο της
τιµής του πετρελαίου ούτε µε τις γενικότερες συνθήκες, τις οι-
κονοµικές, οι οποίες πράγµατι, οδηγούν όλο και περισσότερους
Έλληνες στη φτώχεια. Αυτό είναι η αλήθεια. 

Εγώ δεν θα επιχειρήσω να αποδώσω τη δυσχερέστατη αυτή
κατάσταση στην προηγούµενη Κυβέρνηση -όχι ότι δεν ευθύνε-
ται- δεν θα την αποδώσω ούτε σε µας, στη δική µας Κυβέρνηση
-όχι ότι και εµείς δεν έχουµε τις δικές µας ευθύνες- αλλά νοµίζω
ότι, αν δεν έχουµε µεταξύ µας µια καλή πίστη, να αντιληφθούµε
ότι η γενικότερη κατάσταση είναι θλιβερή, ότι καταρρέει ένα σύ-
στηµα -µετά το προηγούµενο σύστηµα που κατέρρευσε πριν από
είκοσι πέντε χρόνια, καταρρέει ένα άλλο σύστηµα- το οποίο έχει
τροµακτικά δυσάρεστες συνέπειες, τότε νοµίζω ότι απλώς, προ-
σπαθούµε να παίξουµε ένα πολύ δυσάρεστο παιχνίδι ο ένας στον
άλλον. Οι τηλεθεατές που µας βλέπουν αυτήν τη στιγµή, οι συ-
νάδελφοι που µας ακούν, νοµίζω ότι έχουν µια µεγαλύτερη απαί-
τηση από µας. 

Ποια είναι η πραγµατικότητα; Σε ό,τι αφορά την ερώτησή σας
για τα σχολεία και τα νοσοκοµεία, δεν ισχύει η δυσµενής µετα-
χείριση. Δεν υπάρχει δυσµενής µεταχείριση, για τα σχολεία και
τα νοσοκοµεία. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Επίσης, καταγγέλλετε την επιβάρυνση των επαγγελµατιών, οι
οποίοι συστεγάζονται, δηλαδή βρίσκονται σε χώρους, οι οποίοι
συστεγάζουν νοικοκυριά και επιχειρήσεις, µικρές οµόρρυθµες
εταιρείες, γραφεία κ.λπ.. Το µόνο το οποίο κάναµε ήταν, ότι -
επειδή δεν έχουµε βρει κάποιο άλλο τρόπο, καθώς το πετρέλαιο
έρχεται σε ένα κοινό καζάνι για όλη την πολυκατοικία- σκεφθή-
καµε ότι ο πιο απλός τρόπος να µπορούµε να συνεχίσουµε να
απαλλάσσουµε τα νοικοκυριά από το αυξηµένο κόστος, είναι να
υποχρεώσουµε τους επαγγελµατίες δύο φορές το χρόνο να µας
κάνουν µία δήλωση της κατανάλωσής τους και να υπολογίσουµε
τη διαφορά του ειδικού φόρου, τον οποίο πρέπει να καταβάλουν.

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΛΖ’ - 28 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2011                                                                                          2037



Αυτό δεν έχει καµµία διαφορά σε ό,τι αφορά τη φορολόγηση,
τον ειδικό φόρο κατανάλωσης. Είναι ένας τρόπος, τον οποίο σκε-
φτήκαµε, για να µπορέσουµε να εξακολουθούµε να ελαφρύ-
νουµε τα νοικοκυριά και να είναι πιο καλή η κατάσταση.

Όσον αφορά την εξοµοίωση που λέτε, δεν πρόκειται να επέλ-
θει πριν την πάροδο περίπου δεκαοκτώ µηνών από σήµερα, που
µιλάµε. Δεν υπάρχει τέτοιο πλάνο. Αυτό πρόκειται να γίνει µετά
το Σεπτέµβριο του 2012. Αλλά θα σας πω και άλλα στη δευτερο-
λογία, γιατί δεν θέλω να κάνω κατάχρηση του χρόνου.

Κάνετε και µία αναφορά στην ερώτησή σας για το πρόγραµµα
της Νέας Δηµοκρατίας λέγοντας ότι έχετε τρεις ζώνες και ανά-
λογα µε το ύψος, δηλαδή έχετε εννέα διαφορετικούς συντελε-
στές. Θα µε διευκολύνετε ιδιαιτέρως αν µου πείτε πώς µε αυτόν
τον τρόπο δεν θα οργιάσει το λαθρεµπόριο και θα σας πω µετά
κι εγώ τα δικά µας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Τζηκαλάγιας.
ΖΗΣΗΣ ΤΖΗΚΑΛΑΓΙΑΣ: Κυρία Πρόεδρε, πραγµατικά η σηµε-

ρινή συζήτηση της ερώτησης για το πετρέλαιο θέρµανσης, είναι
πολύ ενδιαφέρουσα. Εγώ για να σεβαστώ το χρόνο, δεν ανέ-
πτυξα το δεύτερο σκέλος. Ο κύριος Υπουργός µπήκε στην ουσία
και άρχισε να απαντά. Αλλά είµαι σίγουρος ότι οι τηλεθεατές
«ζουν στο πετσί τους» το πρόβληµα και το καταλαβαίνουν πάρα
πολύ καλά. Εποµένως, από εµάς περιµένουν ουσιαστικές λύσεις
στο πρόβληµα.

Η υπουργική απόφαση της 13ης Οκτωβρίου του 2011, που την
υπογράφει ο Υπουργός Οικονοµικών, ο κ. Βενιζέλος, για εµάς
σαν Νέα Δηµοκρατία, είναι απαράδεκτη και δεν τη δεχόµαστε.
Δεν είναι δυνατόν στη βόρειο Ελλάδα -κι οπουδήποτε αν θέλετε-
οι ανώνυµες εταιρείες, οι οµόρρυθµες εταιρείες, οι ετερόρρυθ-
µες εταιρείες να πληρώνουν αυτήν τη στιγµή, το πετρέλαιο 1,5
ευρώ το λίτρο. Υπάρχουν καταστήµατα που είναι τέτοια η φύση
τους –τριακόσια, πεντακόσια, χίλια τετραγωνικά- όπου η κατά-
σταση είναι δυσβάστακτη.

Γι’ αυτό στην ερώτησή µου, κύριε Υπουργέ, µιλάω για µέτρα,
για απόφαση της Κυβέρνησής σας, που ουσιαστικά αποτελεί µια
δυνατή αντιαναπτυξιακή «µαχαιριά». 

Έκανα ιδιαίτερη αναφορά στα σχολεία, γιατί ξέρετε ότι άσχετα
αν το πετρέλαιο φθηναίνει –ας πούµε ότι η χειµωνιάτικη τιµή αρ-
χίζει 15 Οκτωβρίου- πολλές φορές τα σχολεία στη βόρειο Ελ-
λάδα χρειάζονται –αν δεν το ξέρετε, σας το λέω- από αρχές
Οκτωβρίου να ανάψουν τα καλοριφέρ. Φέτος έβαζαν πετρέλαιο
µε 1,5 ευρώ το λίτρο. Γίνεται τότε το περίεργο, τα σχολεία που
είναι δηµόσια να ξοδεύουν τον πενιχρό προϋπολογισµό τους και
µετά πάλι να ζητάνε από τους δήµους, οι δήµοι από την κεντρική
Κυβέρνηση, για να µπορέσουν να αντεπεξέλθουν. 

Δεν είναι µακριά οι εικόνες, ακόµη και αρχές δεκαετίας 1970,
σε κάποιες περιοχές της χώρας µας, οι µαθητές να πηγαίνουν
µε το ξύλο το πρωί στο σχολείο. Ο καθένας συνέδραµε. Γι’ αυτό
και στο τέλος της ερώτησης λέω ότι µήπως η γενικότερη πολι-
τική σας, σαν Κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, για τα σχολεία -µε τις συγ-
χωνεύσεις, µε τις καταργήσεις- µας οδηγήσει κάποια στιγµή εκεί;

Εσείς, λοιπόν, τον Οκτώβριο του 2008, όταν ήσασταν αντιπο-
λίτευση, δεκάδες συνάδελφοί µας, Βουλευτές του ΠΑΣΟΚ, έκα-
ναν πρόταση νόµου για το πετρέλαιο θέρµανσης, όπου έλεγαν
για 300, 400, 500 ευρώ επίδοµα. Εµείς σαν Νέα Δηµοκρατία, εί-
µαστε κατά των επιδοµατικών πολιτικών. Δεν λύνονται τα προ-
βλήµατα µε 200, 300, 400 ευρώ. Εάν κάποιος, δηλαδή, στη
δυτική Μακεδονία πέρσι χρειαζόταν 1.500 ευρώ για θέρµανση
και φέτος χρειάζεται 3.000 –λέω συντηρητικά νούµερα- δεν µπο-
ρεί να τον βάλουµε να παρακαλάει να πάρει 200, 300, 400 ευρώ
και µε κάποια εισοδηµατικά κριτήρια. Η συντριπτική πλειοψηφία
έχει µεγάλο πρόβληµα.

Όσον αφορά τη θέση της Νέας Δηµοκρατίας, που διατυπώ-
θηκε επίσηµα εδώ και πάνω από δύο µήνες, σαφώς και λέµε κι
εµείς να γίνει εξοµοίωση του ειδικού φόρου κατανάλωσης στο
πετρέλαιο θέρµανσης και κίνησης, γιατί φυσικά και πρέπει να πα-
τάξουµε το λαθρεµπόριο στα καύσιµα. Αλλά από εκεί και πέρα,
έχουµε ολοκληρωµένη πρόταση: τρεις ζώνες, βόρεια, κεντρική,
νότια και κάθε ζώνη, ανάλογα το υψόµετρο. Στη βόρειο Ελλάδα,

η Θεσσαλονίκη έχει υψόµετρο µηδέν, η Καστοριά στη λίµνη έχει
υψόµετρο εξακόσια πενήντα και υπάρχουν και χωριά που είναι
στα χίλια και µέτρα. Άµα θέλετε να σας το συγκεκριµενοποιήσω,
για να σας βοηθήσω και να έχουµε την καλύτερη δυνατή αποτε-
λεσµατική πολιτική.

Υπάρχουν προτάσεις από την Κεντρική Ένωση Επιµελητηρίων
Ελλάδος, έχουν γίνει µελέτες για θέρµανση ενός συγκεκριµένου
χώρου πόσο στοιχίζει η θέρµανση, για παράδειγµα εκατό τετρα-
γωνικών, σ’ αυτές τις εννιά διαφορετικές περιπτώσεις. Έτσι η πο-
λιτεία, η Κυβέρνηση έχει υποχρέωση ο φόρος που αναλογεί σε
κάθε νοικοκυριό ή σε κάθε επιχείρηση, να είναι ο ίδιος, µε βάση
την πολύ διαφορετική κατανάλωση που υπάρχει στο πετρέλαιο.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Σας ευχαριστώ πολύ.
Πρώτα-πρώτα θα σας έλεγα το εξής. Εάν υπάρχει στην πα-

ρούσα φάση περιθώριο συζήτησης για αλλαγή πολιτικής, έχετε
κάθε δυνατότητα, διότι συµµετέχετε στην Κυβέρνηση και στο
συγκεκριµένο Υπουργείο. Πολύ ευχαρίστως δώστε στο συνά-
δελφο Υπουργό, τον κ. Μουρµούρα, το σηµείωµα της Νέας Δη-
µοκρατίας. Εάν επιµένετε ότι στη βάση αυτή µπορεί να γίνει
κάποια αλλαγή, πολύ ευχαρίστως, να τη συζητήσουµε. 

Εγώ όµως θα µείνω στην ουσία της ερώτησής σας. Η εγκύ-
κλιος η οποία κυκλοφόρησε, δεν είναι εγκύκλιος η οποία καθο-
ρίζει τιµές. Είναι εγκύκλιος η οποία προσδιορίζει διαδικασία. Σας
επαναλαµβάνω ότι είναι ένα αρκετά ενοχλητικό πρόβληµα, δια-
χειριστικό, το πώς µπορείς να διαφοροποιήσεις σε µια πολυκα-
τοικία το νοικοκυριό από µια οµόρρυθµη εταιρεία. Αυτό είναι όλο
και όλο. Εσείς µε την ερώτησή σας δώσατε άλλη διάσταση. Βλέ-
πετε, όµως, πέρα από τη γραπτή ερώτηση υπάρχει και η προφο-
ρική διεξαγωγή της συζήτησης, η οποία έχει το δικό της
ενδιαφέρον. Είπατε ορισµένα πράγµατα, τα οποία πράγµατι
έχουν ενδιαφέρον. Πρώτα-πρώτα να ξέρετε ότι όσο πιο πολλοί
οι συντελεστές τόσο πιο εύκολο το λαθρεµπόριο. Δηλαδή τρεις
ζώνες και τρεις τοµείς σηµαίνει ουσιαστικά εννέα διαφορετικές
τιµολογήσεις. Ο λαός θα έλεγε ότι «θα γίνει της κακοµοίρας από
το λαθρεµπόριο». Με τρεις διαφορετικές χρεώσεις το τι θα γίνει
δεν µπορώ να σας το περιγράψω. Ήδη γίνεται τώρα που είναι
δύο, το θέρµανσης και το κίνησης. Εκεί δε, που υπάρχει το περί-
φηµο ναυτιλιακό, αν έχετε διάθεση, µε µεγάλη µου χαρά να κα-
νονίσω, µε τα δύο σκάφη του ΣΔΟΕ που έχουµε βάλει για να
επιτηρούν την εκτός χωρικών υδάτων, πέρα από τα τρία µίλια,
λαθρεµπορία που γίνεται, ελάτε µια µέρα να δείτε στο Σαρωνικό
τι γίνεται. Έχει πολύ ενδιαφέρον. Συνεπώς, να είµαστε λίγο πιο
φειδωλοί στην πολλαπλότητα των συντελεστών. 

Είπατε όµως και κάτι άλλο, το οποίο είναι πολύ ενδιαφέρον,
ότι είστε εναντίον των επιδοµάτων. Διαφωνώ απολύτως. Νοµίζω
ότι δεν είναι πολιτικό το θέµα. Δεν είναι θέµα ότι επειδή εσείς
είστε από µια παράταξη και εγώ από µια άλλη ότι διαφωνούµε
γι’ αυτό. Εγώ είµαι πάρα πολύ υπέρ των επιδοµάτων. Και για να
µην εµφανιστεί ότι αυτό το λέω για να ακουστεί ευχάριστα, είµαι
εναντίον των απαλλαγών. Για παράδειγµα νοµίζω ότι θα είχαµε
ένα πολύ πιο τίµιο προϋπολογισµό και µια πολύ τιµιοτέρα εκτέ-
λεση του προϋπολογισµού, του όποιου προϋπολογισµού, αν δεν
είχαµε απαλλαγές και είχαµε επιδόµατα. Αν µπορούσαµε δη-
λαδή, να εστιάσουµε σε συµπατριώτες µας, οι οποίοι έχουν συγ-
κεκριµένες ανάγκες και αυτές να τις επιδοτήσουµε είτε είναι
πολύτεκνοι είτε είναι ανάπηροι είτε οτιδήποτε άλλο. Γιατί αυτό
το οποίο έχουµε πάθει τελικά -και νοµίζω ότι εδώ πρέπει να το
οµολογήσουµε- αυτή η πολιτική των απαλλαγών, έγινε παράθυρο
για να µη γίνεται σωστή φορολογική πολιτική. Και ποιο είναι το
αποτέλεσµα; Ότι σε µια τέτοια τόσο δύσκολη κατάσταση, όπως
αυτή που ζούµε σήµερα, έρχεται η ανάγκη και σαρώνει τα πάντα
και στις απαλλαγές και στα επιδόµατα. Γι’ αυτό θα σας έλεγα να
το αφήσετε αυτό να το συζητήσουµε από τη θέση που θα µας
δώσει στον καθέναν ο λαός αµέσως µετά τις εκλογές, οι οποίες
δεν θα βραδύνουν. Δεν θα γίνουν βέβαια 15 Φεβρουαρίου, που
επιµείνατε στην αρχή, αλλά δεν θα βραδύνουν. Εκεί θα υποστούν
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τη βάσανο των εκλογών όχι µόνο τα κόµµατα, για τα οποία είναι
προνόµιο αλλά και οι δηµοσκοπήσεις. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Επόµενη είναι η τέταρτη µε αριθµό 210/22-11-2011 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Λαϊκού Ορθόδο-
ξου Συναγερµού κ. Κωνσταντίνου Αϊβαλιώτη προς τον Υπουργό
Οικονοµικών, σχετικά µε την έκτακτη εισφορά στα ακίνητα µέσω
των λογαριασµών της ΔΕΗ. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Αϊβαλιώτη θα απαντήσει ο Ανα-
πληρωτής Υπουργός, κ. Οικονόµου.

Το λόγο έχει ο κ. Αϊβαλιώτης προκειµένου να παρουσιάσει την
επίκαιρη ερώτησή του. 

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Χαίροµαι που έρχεται να απαντήσει σήµερα ο κ. Παντελής Οι-

κονόµου, ένας άνθρωπος µε αποτύπωµα ήθους και ηπιότητας
στο δηµόσιο βίο, ηπιότητα την οποία εξαιρετικά εκτιµώ.

Είναι γεγονός ότι το ένα φέρνει το άλλο. Η απελθούσα κυβέρ-
νηση του κ. Παπανδρέου δεν κατάφερε να συγκεντρώσει επί δύο
χρόνια τα απαραίτητα φορολογικά έσοδα. Άφησε τους φοροει-
σπρακτικούς µηχανισµούς στη µακαριότητάς τους. 

Οι µεγάλες εφορίες δεν µάζευαν χρήµατα. Κατέρριπταν –για
να είµαι πιο ακριβής- το ένα µετά το άλλο τα αρνητικά ρεκόρ φο-
ροείσπραξης. Αυτοί που φοροδιέφευγαν εξακολουθούσαν να το
κάνουν και να βγάζουν φυσικά τα λεφτά τους εκτός Ελλάδος. Η
ατιµωρησία εµπεδωνόταν –είναι γνωστό αυτό- και επεκτεινόταν.
Έτσι, φτάσαµε το Σεπτέµβριο, τον περασµένο Σεπτέµβριο στο
σηµείο πλήρους διάλυσης και απόγνωσης, µε την τρόικα να µας
εγκαλεί ότι δεν τηρούµε αυτά που υποσχόµαστε. 

Μέσα σε αυτό το δυσµενές, εξαιρετικά δυσάρεστο κλίµα πλή-
ρους κατάρρευσης των εσόδων προκρίθηκε όπως-όπως –για να
είµαστε ειλικρινείς- και χωρίς πολλή µελέτη η λύση του χαρα-
τσιού µέσω της ΔΕΗ επί δικαίων και αδίκων.

Πέρασαν δυόµισι µήνες, για να δούµε ότι υπάρχουν άρρωστοι
που χρειάζονται τα µηχανήµατα οξυγόνου, υπάρχουν παιδιά µε
σύνδροµο Down, υπάρχουν άνθρωποι µε πολλές άλλες αναπη-
ρίες και βαριές αρρώστιες. Υπάρχουν άνεργοι που δεν έχουν ει-
σοδήµατα και δεν µπορούν να πληρώσουν ούτε τη ΔΕΗ και
φυσικά δεν µπορούν να πληρώσουν και το χαράτσι. Φτάσαµε
µέχρι και στην επιβολή χαρατσιού και στους σεισµοπαθείς που
µένουν σε κοντέινερ στα Γρεβενά, σε απελπισµένους, δηλαδή,
ανθρώπους που περιµένουν δεκατρία χρόνια για να πάνε σε στοι-
χειωδώς αξιοπρεπή σπίτια και τώρα τρέµουν µην τους κόψουν
το ρεύµα στα άθλια κοντέινερ στα οποία µένουν. Τώρα µόλις,
µετά από δυόµισι µήνες, κοιτάµε να κάνουµε κάποια επιτροπή ή
περισσότερες ειδικές επιτροπές, για να εξετάσουµε ποιος µπο-
ρεί, ποιος δεν µπορεί να πληρώσει, ποιος έχει τα απαραίτητα δι-
καιολογητικά, για να µην επιβαρυνθεί µε αυτό το απίστευτο
χαράτσι.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Άρα και το στόχο είσπραξης εσόδων χάνουµε και βασανίζουµε

τον κόσµο, χιλιάδες Έλληνες που κάνουν ουρές σαν φίδια -στην
κυριολεξία- έξω από τα γραφεία της ΔΕΗ. Στέκονται µε τις ώρες
για να πληρώσουν. Είναι ένα θέαµα πραγµατικά τριτοκοσµικό. 

Η επίκαιρη ερώτηση που κατέθεσα και συζητούµε σήµερα
είναι συνέχεια της προσφυγής που υπέβαλα µαζί µε άλλους
πέντε συναδέλφους Βουλευτές του ΛΑΟΣ και τρία στελέχη του
κόµµατος στο Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο, στην οποία θα αναφερθώ
στη δευτερολογία µου και την οποία θα καταθέσω και στα Πρα-
κτικά. 

Προκειµένου να υπάρξει µία λύση, κατατέθηκε πριν λίγες
µέρες η πρόταση να µην πληρωθεί το χαράτσι για ακίνητα κάτω
από εκατόν είκοσι τετραγωνικά µέτρα, κύριε Υπουργέ. Θα ήθελα
να παρακαλέσω να έχω την επίσηµη άποψη της Κυβερνήσεως γι’
αυτήν την πρόταση, που νοµίζω ότι είναι λογική και ξεκάθαρη.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 

Το λόγο έχει ο Αναπληρωτής Υπουργός Οικονοµικών κ. Παν-
τελής Οικονόµου. 

ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-
µικών): Σας ευχαριστώ πολύ. 

Πράγµατι, όταν οι συνθήκες είναι δυσµενείς, γίνονται κινήσεις
που είναι δυσάρεστες και η πίεση του χρόνου τις κάνει ακόµα
πιο δυσάρεστες. 

Θα ήθελα να υπενθυµίσω ότι σε αυτά ακριβώς τα έδρανα στα
οποία κάθεστε εσείς και σε αυτά που κάθοµαι εγώ τώρα, τον Ιού-
νιο, στα τέλη Ιουνίου είχαµε διαπιστώσει ήδη ότι υπάρχει µία
υστέρηση των δηµοσίων εσόδων 7% σε σχέση µε πέρυσι, µε ένα
δηλωµένο στόχο 8% πάνω από πέρυσι. Αυτή ήταν η εικόνα που
υπήρχε. 

Η άµεση συνέπεια ήταν ότι πέρα από τη χρηµατοδότηση της
χώρας µε τους µηχανισµούς, τους οποίους εµείς είχαµε προτεί-
νει και εδέχθησαν οι πιστωτές µας να συγκροτηθούν -διότι δεν
υπήρχαν πριν από µας- υπήρχε αδήριτη ανάγκη να βρεθούν δη-
µόσια έσοδα πέρα από αυτούς τους µηχανισµούς, όσους και
όποιους είχαµε τότε. Από εκεί προέκυψε και η σκέψη και η εφαρ-
µογή του Έκτακτου Ειδικού Τέλους Ηλεκτροδοτούµενων Επιφα-
νειών. 

Άρα, είναι προφανές ότι όλα αυτά έγιναν υπό πίεση χρόνου
και η πίεση χρόνου –επαναλαµβάνω- είναι ένας πάρα πολύ δυ-
σµενής παράγων, όταν είναι να σχεδιάσεις για µία κοινωνική
πραγµατικότητα που είναι τόσο πολύπτυχη και τόσο δύσκολη και
δεν µπορεί να αποτυπωθεί σε διατάξεις νόµων, οι οποίες γίνονται
µε τόση σπουδή. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Από εκεί και πέρα, επακολούθησαν και διάφορες πιέσεις, δη-
λαδή πολιτικές πιέσεις -τις οποίες ξέρετε πολύ καλά- παραδείγ-
µατος χάριν ένα τέλος το οποίο περνάει από δύο κριτήρια.
Περνάει, πρώτον, από το αν η επιφάνεια ηλεκτροδοτείται ή όχι
και, δεύτερον, από τα τετραγωνικά. Κατά συνέπεια, κάθε άλλο
παρά κεφαλικός φόρος είναι. Ονοµάστηκε γενικώς χαράτσι, λες
και επιβάλαµε κάτι σε κάθε Έλληνα. Δεν είναι αλήθεια. 

Θεωρήθηκε, επίσης, ότι είναι µία περαιτέρω επιβάρυνση. Πε-
ραιτέρω είναι. Υπενθυµίζω, όµως, µία ανειληµµένη υποχρέωση
των φορολογούµενων, η οποία δεν εκπληρώθηκε –όχι µε δική
τους υπαιτιότητα- η καταβολή του φόρου µεγάλης ακίνητης πε-
ριουσίας, για τον πολύ απλό λόγο –και εδώ δεν υπάρχει καµµιά
αντιπαράθεση µε καµµιά άλλη παράταξη- ότι αφέθηκε στην τύχη
του το ΚΕΠΥΟ, η Γενική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµά-
των, άνευ συµβάσεως για την έκδοση των σχετικών εκκαθαριστι-
κών. Αυτά τα έχω ξαναπεί. Επαναλαµβάνω ότι δεν το λέω µε
διάθεση αντιπαράθεσης µε κανέναν. Είναι, όµως, η πραγµατικό-
τητα.

Κατά συνέπεια η όποια κριτική είναι βάσιµη. Αναγνώριση του
ότι αποδεχόµαστε αυτήν την κριτική, όχι ρητορικά αλλά ουσια-
στικά, είναι, πρώτον, ότι υπάρχει εγκύκλιος διορθωτική των ατε-
λειών. Πρόκειται για ατέλειες για τις οποίες δεν είµαστε
υπεύθυνοι, όπως παραδείγµατος χάριν, ότι άλλα τετραγωνικά
έχουν οι δήµοι, άλλα η ΔΕΗ, άλλα το Υπουργείο Οικονοµικών.
Αυτό ασφαλώς δεν βαρύνει µονοµερώς εµάς ούτε καν και τους
τρεις αυτούς φορείς, αλλά και αυτούς που έχουν δηλώσει λάθος,
δηλαδή, τους συµπατριώτες µας που έχουν δηλώσει λάθος. Πρέ-
πει να τα ξέρουµε αυτά. Όλα αυτά ερχόµαστε να τα διορθώ-
σουµε.

Επίσης, υπάρχουν και πάρα πολλές κατηγορίες συµπατριωτών
µας που δεν είχε προβλεφθεί ότι έπρεπε να έχουν ελαφρύνσεις.
Σας απαντώ, λοιπόν, ότι χρειάζονται διατάξεις νόµου για να κα-
λυφθούν αυτές οι κατηγορίες και θα υπάρξουν και διατάξεις
νόµου τώρα, όχι αργότερα, στο αόρατο µέλλον. Θα υπάρξουν
τώρα.

Αυτά προς το παρόν και µετά, στη δευτερολογία, θα πούµε πε-
ρισσότερα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Σας ευχαριστώ.
Ο ερωτών Βουλευτής κ. Αϊβαλιώτης έχει το λόγο.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΪΒΑΛΙΩΤΗΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου στην προσφυγή που κά-

ναµε στην Επιτροπή Αναφορών του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου
πριν δύο µήνες, όπου εξηγώ µαζί µε τους συναδέλφους Βουλευ-
τές, τον κ. Άγγελο Κολοκοτρώνη, τον κ. Πολατίδη, τον κ. Μαρ-
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κάκη, τον κ. Αποστολάτο και τον κ. Χρυσανθακόπουλο και άλλα
τρία στελέχη του ΛΑΟΣ ότι αυτή η επιβάρυνση είναι άδικη, γιατί
τα ακίνητα έχουν ήδη επιβαρυνθεί µε φόρους, έκτακτες εισφο-
ρές, ειδικά τέλη, ένα σωρό άλλες επιβαρύνσεις, παραβιάζεται η
αρχή της αναλογικότητας και είναι αυτονόητο  -νοµίζω ότι το
αναγνωρίζουµε όλοι- ότι δηµιουργούνται συνθήκες ασφυξίας
στην ελληνική οικονοµία µε στραγγαλισµό, παράλληλα, της οι-
κοδοµής.

Πληροφορήθηκα από την Ευρωβουλή ότι το Δεκέµβριο θα
κληθούµε να εκθέσουµε εµείς, οι προσφεύγοντες στις Βρυξέλ-
λες, την προσφυγή µας, την οποία και θα καταθέσω στα Πρα-
κτικά.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Αϊβαλιώτης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Ήδη το αδιέξοδο από την εφαρµογή του χαρατσιού έγινε
ορατό τις πρώτες ηµέρες και ήρθε πρόσφατα η πληροφόρηση
από την Κοµισιόν ότι κανείς δεν µπορεί να κόψει το ρεύµα ενός
καταναλωτή, επειδή αδυνατεί να πληρώσει το χαράτσι.

Εν τω µεταξύ, το µπλέξιµο επιτείνεται, οι ουρές στα γραφεία
της ΔΕΗ µεγαλώνουν, οι Έλληνες ταλαιπωρούνται χωρίς λόγο,
ξεροσταλιάζοντας µε τις ώρες, άρρωστοι φωνάζουν ότι κινδυ-
νεύει η υγεία τους, άνεργοι δηλώνουν αδυναµία πληρωµής και
οι ηλικιωµένοι είναι γνωστό ότι είναι σε απόγνωση.

Μπάχαλο έχει γίνει και µε τις τιµές ζώνης.
Δεν είναι µόνο τα λάθος τετραγωνικά, κύριε Υπουργέ. Έχετε

δίκιο. Πράγµατι, στην κυριολεξία «τρεις λαλούν και δύο χο-
ρεύουν». Άλλα τετραγωνικά έχετε εσείς, άλλα έχουν οι δήµοι,
άλλα έχει η ΔΕΗ. Εδώ υπάρχει και πρόβληµα µε τις τιµές ζώνης,
αλλά υπάρχει πρόβληµα και µε την παλαιότητα. Δηλαδή, ο κό-
σµος διαµαρτύρεται ότι είναι λάθος κάποια στοιχεία, τα οποία
έχουν να κάνουν µε τη φύση αυτού του χαρατσιού. Στην ιστορία,
εν τω µεταξύ, έχουν εµπλακεί οι δήµοι µε τις νοµικές υπηρεσίες
τους.

Σε όλα αυτά θα πρέπει να προστεθούν και οι δικαστικές απο-
φάσεις που βγαίνουν συνεχώς και δεν είναι καθόλου ευνοϊκές
για το χαράτσι και φυσικά, για τη δυνατότητα να κόβεται το
ρεύµα ενός καταναλωτή που πληρώνει τη ΔΕΗ, όπως έχει υπο-
χρέωση, αλλά δεν µπορεί να πληρώσει το χαράτσι.

Νοµίζω ότι πρέπει να γίνει κάτι γρήγορα. Νοµίζω -και πιστεύω
ότι συµφωνείτε µαζί µου, επειδή είστε άνθρωπος πρακτικός- ότι
πρέπει να γίνει κάτι ρηξικέλευθο, απλό, που να λυτρώνει χιλιάδες
Έλληνες, έναν κόσµο, δηλαδή, που έχει τρελαθεί επί δύο χρόνια
να πληρώνει φόρους και έκτακτες εισφορές, τη βενζίνη κοντά
στα 2 ευρώ, την µπουγάτσα µε 23% ΦΠΑ και όλα τα υπόλοιπα.
Αυτή είναι η κληρονοµιά της απελθούσας µονοκοµµατικής κυ-
βέρνησης του κ. Παπανδρέου.

Χρειάζεται να γίνει κάτι άµεσα, να είναι απλούστατο, στοιχει-
ωδώς δίκαιο µέσα στην αδικία, φυσικά, που φέρνει αυτό το
µέτρο, το οποίο εφαρµόστηκε χωρίς την απαιτούµενη µελέτη.
Αναγνωρίζω αυτά που µου είπατε. Έτσι είναι, όπως τα είπατε.

Καταργήστε, λοιπόν -αυτό σας ζητάµε- το χαράτσι για ακίνητα
κάτω από εκατόν είκοσι τετραγωνικά, ώστε να δοθεί µια λύση για
τον κόσµο που είναι αλαφιασµένος. Είναι η πρόταση του ΛΑΟΣ
η πλήρης κατάργηση του χαρατσιού για ακίνητα κάτω από εκα-
τόν είκοσι τετραγωνικά, για να δοθεί µια αχτίδα φωτός σε αυτό
το χάος που έχει δηµιουργηθεί και που επιτείνει την κατάθλιψη
στην οποία ζουν οι Έλληνες τα τελευταία δύο χρόνια.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ.
Κύριε Οικονόµου, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΤΕΛΗΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ευχαριστώ πολύ.
Πρώτα-πρώτα, επειδή δεν µου αρέσει να υπεκφεύγω, θα σας

απαντήσω ευθέως. Εξαίρεση των ακινήτων κάτω των εκατόν εί-
κοσι τετραγωνικών είναι απολύτως αδύνατη και να εξεταστεί. Θα
σας εξηγήσω απλώς το λόγο και νοµίζω ότι θα συµφωνήσετε:
Είναι η πολύ µεγάλη πλειοψηφία των ακινήτων. Αυτό σηµαίνει,
δηλαδή, στην πράξη ακύρωση του θετικού δηµοσιονοµικού απο-

τελέσµατος. Αυτό σηµαίνει αυτό που λέτε. Ξέρετε, δηλαδή, τι ση-
µαίνει; Σηµαίνει ότι δεν έχουν συµβεί τίποτα από όσα σας είπα
πριν και για τα οποία µου είπατε ότι έτσι είναι και, κατά συνέπεια,
δεν έχουµε ανάγκη αυτά τα χρήµατα, αυτούς τους πόρους.

Δυστυχώς τους έχουµε ανάγκη και τους έχουµε ανάγκη για
τον πολύ απλό λόγο ότι εάν δεν είχε συµβεί αυτό -και θα σας το
αποδείξω µε κάτι το οποίο γνωρίζετε- η στάση πληρωµών θα είχε
γίνει ήδη. Θα µου πείτε: γιατί το λες;

Θα θυµάστε πάρα πολύ καλά ότι έχει ειπωθεί και γραφτεί κατ’
επανάληψη ότι έχουµε διαθέσιµα µέχρι τις 15 Σεπτεµβρίου. Μετά
έγινε 15 Οκτωβρίου και µετά έγινε 15 Νοεµβρίου. Ο λόγος που
έχουν διαψευσθεί αυτά τα προγνωστικά είναι δύο. Μέχρι τώρα
ήταν η θετική αύξηση των δηµοσίων εσόδων το τρίτο τρίµηνο.
Αντιστράφηκε η προηγούµενη τάση που σας είπα και είναι συν
5%, σε σχέση µε πέρυσι µε µια ύφεση 5,5%, κάτι που αποτελεί
µια ανταπόκριση του ελληνικού λαού και µια προσπάθεια που κά-
νουν οι δηµόσιες υπηρεσίες, παρά το γεγονός ότι λοιδορούνται
και βάλλονται από παντού ως αποκλειστικοί υπαίτιοι για το σύ-
νολο της κακής κατάστασης. Αυτή είναι η πραγµατικότητα. 

Ο δεύτερος λόγος είναι οι εισπράξεις που έχουν γίνει από
αυτόν το συγκεκριµένο πόρο που µας επιτρέπει και όλο αυτό το
χρονικό διάστηµα να δώσουµε όσες µάχες χρειάζεται για να προ-
ασπίσουµε ό,τι µπορούµε να προασπίσουµε απέναντι στους πι-
στωτές µας, οι οποίοι δεν έχουν κανένα ενδιαφέρον για τον
αδύναµο Έλληνα ή οποιονδήποτε Έλληνα. Δεν θα πρέπει να
έχετε καµµιά αµφιβολία γι’ αυτό. 

Από εκεί και πέρα, προτείνετε να γίνει κάτι απλό. Αν µπορούσε
να γίνει κάτι απλό, θα είχε γίνει. Απλό δεν υπάρχει. Θα σας πω
ποια είναι η δική µου πρόταση και είναι ανοιχτή στην Κυβέρνηση.
Και λέω ότι είναι «ανοιχτή», γιατί η Κυβέρνηση ασφαλώς δεν στη-
ρίζεται από το κόµµα της Πλειοψηφίας, από την κοινοβουλευτική
Πλειοψηφία, αλλά έχει και κυβερνητικούς εταίρους. Άρα απευ-
θύνεται σε όλους. 

Αν πράγµατι υπάρχει η σύµφωνη γνώµη, πολύ ευχαρίστως
αύριο το πρωί –γιατί όλο το καλοκαίρι έγινε ο κοινωνικός διάλο-
γος για το εθνικό φορολογικό σύστηµα, τα υλικά είναι στη διά-
θεση όλης της Κυβέρνησης και όλων των µελών της- να πάµε σε
µια νέα φορολογία για τα ακίνητα. 

Χθες είχα µια συνέντευξη στην εφηµερίδα «Πρώτο Θέµα». Άρα
είναι δηµόσια αυτή η πρόταση και γίνεται και εδώ. Πολύ ευχαρί-
στως, λοιπόν, να καταργήσουµε όλες τις άλλες φορολογίες και
επιβαρύνσεις στο ακίνητο και να µείνει µόνο αυτό το ειδικό
τέλος, γιατί είναι πιο δίκαιο από τα άλλα. Βεβαίως αν λάβουµε
υπ’ όψιν µας και την τιµή ζώνης –κάτι που µπορούµε να το κά-
νουµε- θα γίνει ακόµα πιο δίκαιο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού Οικονοµικών)

Τελειώνω, κυρία Πρόεδρε. 
Αν λάβουµε υπ’ όψιν µας και τη χρήση –διότι δεν µπορούµε να

χρεώνουµε το ίδιο ένα υπόγειο µε ένα ρετιρέ- θα γίνει ακόµα πιο
δίκαιο. Όµως, αυτά µπορούµε να τα κάνουµε στις χρεώσεις της
επόµενης χρονιάς. Πολύ ευχαρίστως, λοιπόν, να το κάνουµε
αυτό και να αναζωογονήσουµε και το ακίνητο. Εάν συµφωνούν
και οι υπόλοιποι κυβερνητικοί εταίροι, πολύ ευχαρίστως, γιατί η
πρόταση υπάρχει στο τραπέζι και σας λέω ότι τυγχάνει και της
αποδοχής των κοινωνικών φορέων, των ιδιοκτητών και ενοικια-
στών. Αυτό θα ήταν κάτι πάρα πολύ απλό και µακάρι να συµφω-
νούσατε να το κάνουµε. Νοµίζω ότι προλαβαίνουµε να το
κάνουµε πριν από τις εκλογές. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
Επόµενη είναι η τρίτη µε αριθµό 214/22-11-2011 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Χαράλαµπος Χαραλάµπους προς τους
Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας και
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τα «ορφανά λι-
µάνια» της Κέρκυρας και των Διαποντίων Νήσων. 

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Χαραλάµπους θα απαντήσει ο
Υφυπουργός κ. Γεωργιάδης. 

Το λόγο πρώτα έχει ο κ. Χαραλάµπους, για να αναπτύξει την
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επίκαιρη ερώτησή του. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υφυπουργέ, ο όρος «ορφανά λιµάνια» ουσιαστικά ει-

σήχθη από τον κ. Διαµαντίδη, τον τελευταίο Υπουργό του αλή-
στου µνήµης Υπουργείου Θαλασσίων Υποθέσεων Νήσων και
Αλιείας, σε γραπτή του απάντηση προς το Δήµο της Κέρκυρας,
όταν ο Δήµος της Κέρκυρας αποφάσισε για να καλύψει αυτά τα
λιµάνια να δηµιουργήσει µε τη διαφωνία, αν θέλετε, τη δική µας,
δηµοτικό λιµενικό ταµείο. 

Θα ήθελα να πω από τώρα ότι εµείς θεωρούµε ότι τα λιµάνια
πρέπει να είναι στην αποκλειστική δικαιοδοσία του κράτους, αν
θέλετε και για λόγους εθνικής ασφάλειας. Όµως, δεν µπορεί συ-
νέχεια το κράτος να βγάζει την ουρά του απ’ έξω και να υπεκ-
φεύγει όταν χρειάζεται να δώσει χρήµατα για τη συντήρηση των
λιµανιών. 

Όταν, λοιπόν, ο δήµος ζήτησε να κάνει δηµοτικό λιµενικό τα-
µείο και να περιλάβει όλα αυτά τα λιµάνια, η απάντηση ήταν ότι
τα λιµάνια αυτά είναι «ορφανά» και ότι δεν µπορεί να γίνει νέο λι-
µενικό ταµείο, αφού υπάρχει ο ΟΛΚΕ, ο Οργανισµός Λιµένα Κέρ-
κυρας, µια ανώνυµη εταιρεία δηλαδή, στη δικαιοδοσία του
οποίου όµως, φρόντισαν όλοι πονηρά να βάλουν µόνο τα προ-
σοδοφόρα λιµάνια, τα οποία ουσιαστικά ήταν το λιµάνι της πόλης
της Κέρκυρας και τα λιµάνια των Παξών. 

Με τον όρο λοιπόν, «ορφανά λιµάνια» ουσιαστικά µας λένε ότι
είναι λιµάνια που διοικούνται µε τον αυτόµατο πιλότο, που δεν
υπάρχει φορέας διαχείρισής τους και όπου ουσιαστικά κανένας
δεν είναι αρµόδιος γι’ αυτά τα λιµάνια. Μ’ αυτόν τον τρόπο βέ-
βαια έβγαζε, όπως είπα πριν, το κράτος, η κυβέρνηση την ουρά
της απ’ έξω, αλλά έδινε και άλλοθι στην τοπική αυτοδιοίκηση,
στην Περιφέρεια Ιονίων Νησιών, αλλά και στο Δήµο της Κέρκυ-
ρας να µην κάνουν τίποτα οχυρωµένοι πίσω από την άρνηση του
Υπουργείου να τους δώσει αρµοδιότητες. 

Έτσι ένας τεράστιος αριθµός απ’ αυτά τα λιµάνια έχουν πάψει
πια να έχουν τα χαρακτηριστικά τα οποία ορίζονται για ένα λι-
µάνι. Οι προσχώσεις, είτε από άµµο είτε από τεράστιες ποσότη-
τες φυκιών, έχουν δηµιουργήσει τεράστια προβλήµατα και
βέβαια όλοι γι’ αυτήν την ιστορία σφυρίζουν αδιάφορα. 

Εµείς και ρωτούµε και ζητούµε από το Υπουργείο Ανάπτυξης,
Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας ουσιαστικά να µην αποφεύγει,
όπως είπα, να βάλει τον δάκτυλο επί τον τύπον των ήλων, να δει
την τραγική κατάσταση στην οποία έχουν φτάσει αυτά τα λιµά-
νια. Πολλά είναι µικρά, όπως είναι τα Διαπόντια Νησιά που ου-
σιαστικά δεν έχουν άλλο τρόπο επικοινωνίας και συγκοινωνίας
µε το νησί της Κέρκυρας. Πρέπει να βρεθούν τρόποι και επαρκής
χρηµατοδότηση, ούτως ώστε τα λιµάνια αυτά να γίνουν πραγµα-
τικά λιµάνια και να εξυπηρετούν τους κατοίκους της περιοχής
τους.

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαίδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας

και Ναυτιλίας, κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γεωργιάδης.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κύριε συνάδελφε, κατ’ αρχάς να σας ευχαριστήσω. Είναι η
πρώτη επίκαιρη ερώτηση που απαντώ απ’ αυτήν εδώ την πλευρά.
Θα θυµάµαι για τη συνέχεια του βίου µου ότι η πρώτη µου ερώ-
τηση ήταν από την πλευρά του ΚΚΕ. Είστε ένας από τους πολύ
αξιοπρεπείς συναδέλφους, έτσι ώστε να κάνουµε µία συζήτηση
που πιστεύω ότι έχει σηµασία. 

Κατ’ αρχάς, όσον αφορά τον όρο «ορφανά λιµάνια» που χρη-
σιµοποίησε ο κ. Διαµαντίδης, οφείλω να σας πω ότι εγώ δεν είµαι
εδώ για να κρίνω τις εκφράσεις των Υπουργών. Όµως «ορφανά
λιµάνια» µε την έννοια που έχουµε συνηθίσει να καταλαβαίνουµε
τη λέξη «ορφανά», δεν υπάρχουν, δεν υφίστανται. 

Το ελληνικό κράτος είναι παντού παρόν στο µέτρο που µπορεί.
Να είστε τελείως βέβαιος ότι το θέµα των λιµένων των Διαπον-
τίων Νήσων είναι για την πολιτική ηγεσία του Υπουργείου, του-
λάχιστον για το διάστηµα που θα είµαι εγώ εκεί, ζήτηµα πρώτης
προτεραιότητας. Σας δίνω ένα µόνο παράδειγµα: σε µία χρονιά
όπου όλα τα χρήµατα για την ακτοπλοϊκή σύνδεση των νήσων

υφίστανται µία πολύ µεγάλη µείωση λόγω της δηµοσιονοµικής
κρίσεως, η τελευταία απόφαση που βγήκε πριν από λίγες µέρες
από το Συµβούλιο Ακτοπλοϊκών Συγκοινωνιών ήταν να υπάρχει
αύξηση των επιχορηγήσεων για τα Διαπόντια Νησιά, ενώ σχεδόν
παντού υπάρχει µείωση. Μάλιστα έχουµε προβλέψει να γίνονται
πέντε δροµολόγια εβδοµαδιαίως για τα νησιά τα οποία αναφέ-
ρατε, ακριβώς διότι πιστεύουµε ότι δεν πρέπει να δοθεί πουθενά
η εντύπωση και σε κανέναν ότι το ελληνικό κράτος θεωρεί ότι
κάτι υπάρχει έτσι, από µόνο του. Δεν υπάρχει αυτό. 

Επίσης, θα σας πω τι µου έκανε εντύπωση στην ερώτησή σας.
Το αναφέρατε και τώρα προφορικά. Λέτε ότι πίσω από αυτόν τον
όρο των «ορφανών λιµένων» κρύβεται η αδράνεια του Δήµου
Κερκύρας και της Περιφέρειας των Ιονίων Νήσων. 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Οχυρώνεται, είπα.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ναι, «κρύβεται», «οχυρώ-
νεται» το ίδιο είναι. 

Εγώ είµαι Υφυπουργός µόλις δύο εβδοµάδες και θέλω να σας
διαβεβαιώσω ότι σε αυτές τις δύο εβδοµάδες για το θέµα το
οποίο θίξατε είχα και τηλεφωνική επικοινωνία -µε δική του πρω-
τοβουλία- µε τον περιφερειάρχη των Ιονίων Νήσων, αλλά πρέπει
να σας πω ότι ήρθε στο γραφείο µου ο Δήµαρχος Κερκύρας –
πρόλαβε µέσα σε αυτές τις δύο εβδοµάδες- µε το µισό δηµοτικό
συµβούλιο. 

Πρέπει λοιπόν, να σας πω ότι δεν υπάρχει καµµία αδράνεια
από µέρους τους. Υπάρχει πολύ µεγάλο ενδιαφέρον να βρούµε
λύση στα συγκεκριµένα προβλήµατα στο µέτρο του εφικτού. 

Όσα αναφέρετε για τα έργα, για τα προβλήµατα που υπάρ-
χουν είναι αληθή. Θα σας πω ενδεχοµένως στη δευτερολογία
µου τι µπορούµε να κάνουµε στην πράξη γι’ αυτά. 

Θέλω να φέρω ένα παράδειγµα για το τι κάνει το Υπουργείο
και µάλιστα η προηγούµενη πολιτική ηγεσία, που εγώ δεν έχω
λόγο να την υπερασπιστώ, για λόγους κοµµατικούς. 

Μόλις πριν από λίγο καιρό, όπως ξέρετε, για το θέµα του λι-
µένος της Ερείκουσας βγήκε ειδική απόφαση, ακριβώς για να
µην χαθούν τα χρήµατα του ΕΣΠΑ. Μιλάµε για ένα µεγάλο ποσό
της τάξης των 8 εκατοµµυρίων ευρώ. Βγήκε υπουργική απόφαση
γι’ αυτό το θέµα, για να µπορέσει να µπει ο λιµένας της Ερείκου-
σας µέσα στον ΟΛΚΕ, να αποκτήσει δηλαδή διαχειριστική αρχή,
ώστε να µη χαθεί ούτε ένα ευρώ απ’ αυτό το έργο. 

Άρα, εντάξει. Μπορεί ο όρος «ορφανά λιµάνια» να ακούγεται
ωραία και να πηγαίνει για τα µέσα µαζικής επικοινωνίας πάρα
πολύ καλά, αλλά στην πραγµατικότητα –θέλω να το ξεκαθαρίσω-
«ορφανό λιµάνι» στην Ελλάδα δεν υπάρχει. Υπάρχουν οι λιµένες
των Διαποντίων Νήσων. 

Πρέπει να σας πω τώρα εδώ ότι και µέσα στο µεσοπρόθεσµο
πρόγραµµα, το οποίο, βεβαίως, δεν ψηφίσατε εσείς ούτε -η αλή-
θεια είναι- και εµείς, υπάρχει µια συγκεκριµένη πρόβλεψη για µια
συνολική πολιτική, δηλαδή για το τι θα κάνουµε µε αυτούς τους
λιµένες. 

Στη δευτερολογία µου µπορούµε να συζητήσουµε τη διαφορά
µας ως προς την οπτική γωνία, για το πώς µπορούµε να λύσουµε
πρακτικά τα όντως αληθινά ζητήµατα που θέσατε ως προς την
ανάγκη των έργων στα λιµάνια αυτά, τα οποία αποτελούν για την
πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Αναπτύξεως ζήτηµα µεγάλης
προτεραιότητας. Δεν θέλουµε να νοµίσει ο παραµικρός, ο τελευ-
ταίος –µε την έννοια της εσχατιάς των συνόρων και όχι µε την
έννοια της αξίας- ο µοναδικός, ενδεχοµένως σε κάποιες περι-
πτώσεις, κάτοικος που εξαρτά τη ζωή του από ένα τέτοιο λιµάνι
ότι η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου δεν ενδιαφέρεται. Ενδια-
φερόµαστε. Έχουµε ένα σχέδιο. Στη δευτερολογία µου θα επα-
νέλθω για το πώς µπορούµε πρακτικά να τα λύσουµε. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Το λόγο έχει ο ερωτών Βουλευτής κ. Χαραλάµπους. 
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Ευχαριστώ, κύρια Υπουργέ

ή µάλλον –συγγνώµη- κυρία Πρόεδρε. Σας το εύχοµαι, βέβαια! 
Θέλω να κάνω τη διευκρίνιση ότι αυτή η ερώτησή µου έχει κα-

τατεθεί αρκετές φορές. Υπεύθυνος Υφυπουργός τότε ήταν ο κ.
Μωραΐτης, ο οποίος –αν θέλετε- και σε συνεννόηση µαζί µου δύο
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φορές µου είπε ανεπίσηµα: «Για να έχω κάτι να σας πω, σας πα-
ρακαλώ να αναβάλουµε την ερώτηση». 

Σεµνύνοµαι, λοιπόν, να πω ότι η δική µας η ερώτηση είναι
εκείνη που εκµαίευσε την κυβερνητική απόφαση, επιτέλους, για
να µη χαθεί. Δεν είµαι βέβαιος, αν θα χαθεί, αλλά εν περιπτώσει
πρέπει να υπάρξει φορέας διαχείρισης για την Ερείκουσα. 

Από εκεί και πέρα, όµως, κύριε Υφυπουργέ, αυτά που ακόµη
τα ονοµάζουµε «ορφανά λιµάνια» δεν είναι µόνο η Ερείκουσα.
Είναι τουλάχιστον πάνω από είκοσι λιµάνια σε όλο το Νοµό.
Μπορώ να σας πω ότι καλές είναι οι προθέσεις και οι θεωρίες ότι
δεν υπάρχουν, ότι ο δήµος ενδιαφέρεται κ.λπ., αλλά ουσιαστικά
πέρυσι δεν έγινε τίποτα. Αποτέλεσµα: το λιµάνι στο Μαθράκι. Δεν
χρειάζεται να είσαι Χριστός, για να περπατάς επί των υδάτων!
Ουσιαστικά δεν υπάρχουν ύδατα πια µέσα στο λιµάνι. Υπάρχει
στεριά από φύκια και προσχώσεις. 

Το καινούργιο λιµάνι των Οθωνών, το οποίο στοίχισε αρκετά
χρήµατα, ουσιαστικά δεν χρησιµοποιείται, διότι λείπει κυρίως
ένας λιµενοβραχίονας, για να αντιµετωπίζει τους ανατολικούς
και τους νοτιανατολικούς ανέµους. Πρέπει να το επισκεφθείτε το
χειµώνα, για να καταλάβετε τι είναι οι καιροί εκεί. Το λιµάνι της
Λευκίµµης, µεγάλο λιµάνι, ουσιαστικά αν συνεχιστεί έτσι, πολύ
σύντοµα δεν θα µπορούν τα πλοία να προσέρχονται ούτε σε
αυτό. 

Μετά την ερώτησή µας, λοιπόν, κύριε Υφυπουργέ, υπήρχαν
µια σειρά από αποφάσεις –εκτός από το λιµάνι της Ερείκουσας-
που ουσιαστικά ήταν µεταξύ τους και αλληλοαναιρούµενες. Ενώ
δηλαδή είπε αυτά ο κ. Διαµαντίδης, το Υπουργείο έρχεται µετά
και, σε ερώτηση που έκανα για το λιµάνι του Αγίου Στεφάνου και
της Αστρακερής, απαντά ότι το κεντρικό λιµεναρχείο έστειλε
σήµα στις αρµόδιες υπηρεσίες. Προσέξτε παρακαλώ ποιες ήταν
οι αρµόδιες υπηρεσίες: Η Περιφέρεια Ιονίων Νησιών και ο
Δήµος, που τους απέκλειε µε απόφαση του κ. Διαµαντίδη να προ-
χωρήσουν σε κατασκευή βελτιωτικών έργων, όπως είναι η επαρ-
κής λιθοδοµή και ο καθαρισµός της λιµενολεκάνης.

Μετά απ’ όλα αυτά, αν θέλετε, έρχεται µια τελευταία από-
φαση, που εγώ θεωρώ ότι έχει προκληθεί από τη δική µας ερώ-
τηση, που ουσιαστικά πάει να θεραπεύσει το πρόβληµα και το
κάνει πολύ χειρότερο. Γιατί, κύριε Υπουργέ; Διότι αναθέτει στον
ΟΛΚΕ όλες τις παραλίες του νοµού. Προσέξτε, όλες τις παρα-
λίες! Όχι µόνο τα λιµάνια, που εµείς –επαναλαµβάνω- διαφω-
νούµε να είναι σε µια ανώνυµη εταιρεία, αλλά δίνει και τις πλαζ,
δίνει και όλες τις παραλίες που υποτίθεται ότι εκµεταλλεύεται ο
Δήµος της Κέρκυρας, ο Δήµος Παξών.

Από την άλλη, αυτήν τη στιγµή ο Οργανισµός Λιµένα Κέρκυ-
ρας ουσιαστικά δεν υφίσταται. Έχει παραιτηθεί όλο το διοικητικό
συµβούλιο του ΟΛΚΕ και επίσης, έχει παραιτηθεί –ή τον έχουν
παραιτήσει- και ο διευθύνων σύµβουλος. Αυτά συµβαίνουν και
θα συµβαίνουν όσο αυτοί που διορίζονται στα διοικητικά συµ-
βούλια είναι εκλεχτοί διαφόρων πολιτικών γραφείων και ουσια-
στικά υπάρχουν συγκρούσεις, διαφορές οι οποίες δηµοσιο-
ποιήθηκαν και στον Τύπο. Επανήλθαµε µε ερώτηση γι’ αυτό το
θέµα και ουσιαστικά µας έστειλαν µία ανακοίνωση του διευθύ-
νοντος συµβούλου.

Εµείς επιµένουµε ότι πρακτικά πρέπει η Κυβέρνηση να δείξει
το ενδιαφέρον της. Χρειάζονται χρήµατα, αλλά δεν µπορούµε
από τη µία να µιλούµε για ακρίτες, οι οποίοι κόντρα, αν θέλετε,
στις πολλές αλληλοσυγκρουόµενες αντιλαϊκές αποφάσεις της
Κυβέρνησης, επιµένουν να παραµένουν στα νησιά τους και από
την άλλη ουσιαστικά µε τις ενέργειές της η Κυβέρνηση να κάνει
ό,τι µπορεί για να τους διώξει απ’ αυτά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαΐδου): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Ο Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας

κ. Γεωργιάδης έχει το λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ-ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Ευχαριστώ πολύ, κυρία
Πρόεδρε.

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, δεν έχω κανένα λόγο να αµφι-
σβητήσω ότι κατόπιν των ερωτήσεών σας, προεκλήθη η σχετική
κυβερνητική πρωτοβουλία. Είµαι απ’ αυτούς τους Βουλευτές που
τιµώ ιδιαίτερα τη διαδικασία του κοινοβουλευτικού ελέγχου,

διαρκώς αναφέρω στους πολίτες ότι είναι χρήσιµος ο κοινοβου-
λευτικός έλεγχος και ότι έχει αποτέλεσµα και σας συγχαίρω γι’
αυτές σας τις ενέργειες. Όπως είδατε, όµως, την πρώτη φορά
που κάνατε ερώτηση σ’ εµένα, είµαι εδώ. 

Να πω και κάτι ακόµα, επειδή κι εγώ αναφέρθηκα στην πρω-
τολογία µου αλλά και εσείς στην πρωτολογία σας και στη δευτε-
ρολογία σας αναφερθήκατε στον κ. Διαµαντίδη. Εγώ δεν έχω
ιδιαίτερες προσωπικές σχέσεις µε τον κ. Διαµαντίδη, πρέπει
όµως να σας πω, χωρίς να θέλω να τον δικαιολογήσω…

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΥΣ: Μα, δεν είπα…
ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΑΔΩΝΙΣ-ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης,

Ανταγωνιστικότητας και Ναυτιλίας): Όχι, δεν τον κατηγορή-
σατε. Θέλω να ακουστεί, όµως. 

Βλέποντας τώρα το Υπουργείο από µέσα, να πω ότι ο κ. Δια-
µαντίδης έµεινε µικρό χρονικό διάστηµα. Κι όπως σωστά είπατε,
στο αλήστου µνήµης –κάπως έτσι το είπατε- Υπουργείο Θαλασ-
σίων Υποθέσεων, Νήσων και Αλιείας κάθισε τόσο πολύ λίγο -αυτό
έγινε τόσο βιαστικά και διαλύθηκε τόσο βιαστικά- ώστε θα ήταν
παράλογο να νοµίζει κάποιος ότι µέσα σε λίγους µήνες θα µπο-
ρούσε κάποιος σε µια καινούργια δοµή να έχει πρακτικά και ου-
σιαστικά αποτελέσµατα. Ήταν µία από τις πολλές παλινωδίες της
προηγουµένης κυβερνήσεως όπου, αν θέλετε, θα άξιζε τον κόπο
να γίνει µία επίκαιρη ερώτηση από έναν Βουλευτή στο δικό µου
Υπουργείο, για να απαντήσουµε τι έχει ζήσει το Υπουργείο αυτό
αυτά τα δύο χρόνια από πλευράς διοικητικών µεταβολών.

Πάµε, όµως, στα συγκεκριµένα. Κατ’ αρχάς, ως πρώτο θέµα
της παραχώρησης των διαφόρων πλαζ, παραλιών, ζωνών στον
ΟΛΚΕ, θέλω να σας πω ότι, επειδή υπήρξε µία µεγάλη ανησυχία
και στον τοπικό Τύπο και ήταν ένα ερώτηµα που µου έθεσε και ο
κύριος Δήµαρχος Κερκύρας στο γραφείο µου, η απάντηση που
πήρα από τις υπηρεσίες –και την λέω σ’ εσάς, γιατί δεν έχω προ-
λάβει να τη στείλω στον ίδιο- είναι η εξής: Ο καθορισµός και η
εξοµοίωση χώρων σε ζώνη λιµένα συνιστά µία εδαφική και θα-
λάσσια περιοχή, µέσα στην οποία το διοικητικό όργανο, εν προ-
κειµένω ο «ΟΡΓΑΝΙΣΜΟΣ ΛΙΜΕΝΟΣ ΚΕΡΚΥΡΑΣ Α.Ε.», ασκεί την
καθ’ ύλην αρµοδιότητά του και στηρίζεται στη σχέση των θεµά-
των που υπάγονται στην καθ’ ύλην αρµοδιότητα προς ορισµένο
τόπο. Δηλαδή, η έννοια της περιοχής δικαιοδοσίας δεν ταυτίζεται
µε την περιοχή αρµοδιότητας του οργανισµού.

Τι θέλω να πω µ’ αυτό; Δεν έχει παραχωρηθεί τίποτα επιπλέον,
όσον αφορά το ιδιοκτησιακό καθεστώς, στον ΟΛΚΕ. Απλώς του
έχει δοθεί το δικαίωµα να ασκεί τις αρµοδιότητές του. Το λέω
για να µην γίνει παρεξήγηση στον τοπικό Τύπο και χρωστώ την
απάντηση αυτή στον κ. Δήµαρχο Κερκύρας, που ήρθε στο γρα-
φείο και µου έθεσε και αυτό το θέµα.

Πάµε τώρα στα χρήµατα και στα έργα για να γίνουµε πρακτι-
κοί. Αναφέρετε στην ερώτησή σας για το ΕΣΠΑ και τα χρήµατα
του ΕΣΠΑ. Κάνω µια πρώτη αναφορά στην Ερείκουσα.

Πρέπει να σας πω –για να βάλουµε τα πράγµατα σε µια σειρά
και φαντάζοµαι το γνωρίζετε - ότι η Γενική Γραµµατεία Λιµένων
και Λιµενικής Πολιτικής της οποίας έχω τώρα την πολιτική ευ-
θύνη ως Υφυπουργός Ανάπτυξης, δεν µπορεί ούτε να γίνει απο-
δέκτης αιτηµάτων του ΕΣΠΑ, ούτε να προχωρήσει σε τέτοιου
είδους έργα. Αυτό µπορούν να το κάνουν µόνο οι τελικοί δικαιού-
χοι: δηλαδή, οι υπηρεσίες του Υπουργείου Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, οι περιφερειακές υπηρεσίες και οι φορείς
διοίκησης και εκµεταλλεύσεως λιµένων. 

Και θα σας πω το εξής, γιατί θέλω να ακουστεί: οι υπάλληλοι
που έχω βρει στο Υπουργείο µου σκίζονται επί καθηµερινής βά-
σεως –και τους ευχαριστώ γι’ αυτό- µε πολύ µικρά µέσα, ακόµη
και εκτός ωραρίου, για να το κάνουν. Παραδείγµατος χάριν, στη
Γενική Γραµµατεία Λιµένων και Λιµενικής Πολιτικής έχει ξεκινήσει
µία καταγραφή όλων αυτών των προβληµάτων που αναφέρατε.
Και σας ευχαριστώ και πάλι που τα αναφέρατε. Είναι σηµαντικά
πράγµατα αυτά. Τα γνωρίζουµε, τα καταγράφουµε. Είµαστε σε
στενή συνεργασία µε την Ειδική Γραµµατεία ΕΣΠΑ αλλά και τη
ΜΟΔ για να δούµε πώς θα βοηθήσουµε πρακτικά τους ανθρώ-
πους να βάλουν µπρος τα έργα.

Η δική µου πολιτική εντολή είναι «τρέξτε ό,τι µπορείτε, όσο γί-
νεται πιο γρήγορα». Είπατε προηγουµένως ότι δεν είστε βέβαιος
πως δεν θα χαθούν τα λεφτά. Μακάρι να µπορούσα να σας δια-
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βεβαιώσω ότι δεν θα χαθούν. Μπορώ, όµως, να σας διαβεβαι-
ώσω ότι θα κάνουµε το ανθρωπίνως δυνατόν µέσα στις προβλε-
πόµενες προθεσµίες -και µε υπαλλήλους που σκίζονται γι’ αυτήν
τη δουλειά- για να µη χαθεί ούτε ένα ευρώ απ’ όλα αυτά τα προ-
γράµµατα. Αυτό µπορεί να κάνει το δικό µου Υπουργείο. Το
έχουµε βάλει µπρος. Το κάνουµε. Η Γενική Γραµµατεία Λιµένων
είναι παρούσα. 

Και είµαι εδώ ώστε σε ένα βραχύ χρονικό διάστηµα –αυτή η
Κυβέρνηση δεν θα κρατήσει και πάρα πολύ- να µε ξαναρωτήσετε
για το τι κάναµε στο µεσοδιάστηµα. Να είστε βέβαιος ότι θα
έχουµε αποτέλεσµα.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Βέρα Νικολαϊδου): Και εγώ σας ευχαρι-

στώ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων.
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 19.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Τρίτη 29 Νοεµβρίου 2011 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση αναφορών και ερωτήσεων.
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